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PRELATAS MYKOLAS KRUPAVIČIUS
Šiemet rugsėjo mėnesį suėjo 65 metai didžiajam Lietuvos laisvės 
kovotojui — prel. M. Krupavičiui, kuris stovi Vyriausio Lietuvos 
Išlaisvinimo Komiteto (VLIK) priešakyje, vadovaudamas sun
kioje kovoje dėl laisvos ir nepriklausomos Lietuvos. Prel. M. Kru
pavičius šiandien yra pati didžioji politinio lietuvių gyvenimo 
asmenybė. Jis iškilo nuo pat pirmų nepriklausomos Lietuvos 
dienų ir yra stambiausia demokratinės Lietuvos figūra. Jis į tas 
viršūnes iškilo savo drąsiomis reformomis, griežta valia, savo su
manumu ir dideliu socialiniu pažangumu, savo nepalaužiama 
energija ir darbštumu. Lietuvių tauta džiaugiasi, šiais sunkiais 
laikais savo vadovybėje kovojant dėl laisvės turėdama šį drąsų, 
kilnų ir pasiaukojusį vyrą, geležinės valios kovotoją. Džiaugiasi 
sykiu ir vyčiai, kurių didelis bičiulis yra prel. M. Krupavičius. 
Visu nuoširdumu vyčiai prel. M. Krupavičiui linki daugel gražių 
metų ir greito laimėjimo kovoje dėl Lietuvos laisvės.

Prel. Krupavičiaus žodis vyčiams
(Vyčių seimui Čikagoje)

Mielos Vytės ir brangieji Vyčiai!

Neseniai su jumis mačiausi ir kalbėjausi. O 
tačiau jau antri metai slenka. Jūsų neužmiršau, 
gailiuosi dabar neturįs tų trumpų su jumis susi
tikimo akimirkų. Apie jus esu tos pačios nuo
monės, kaip buvęs ir kurią susitikimo progomis 
jums atpasakodavau.

Jūs man mieli ir brangūs. Kodėl? Ogi todėl, 
kad jumyse aš noriu ir tikiu surasti tą jėgą, kuri 
Amerikos Jungtinių Valstybių Lietuvą atgimdys, 
sustiprins ir į platųjį lietuviškąjį kelią įstatys. 
Jums nepaslaptis, kad jaunoji lietuviškoji karta 
ar jau yra visai išėjusi iš lietuviškojo kelio, ar jį 
labai susiaurino, ir lietuvių kalba jiems, jei dar 
jos visai neužmiršo, nėra kasdieninio garbės var
tojimo kalba, bet tik atsitiktinis dalykas. Savo 
gimtąją lietuvių kalbą pakeitė kita. O kur nėra 
lietuvių kalbos, nėra ir lietuviškos širdies. Kur 
nėra lietuviškos širdies, nebėra jau ir lietuvio.

Štai prieš jus Lietuvos respublikos Vytis. Jei 
kartais jo nebūtų, tai dirstelk į savo krūtinę. Jis 
tave puošia, nes tai tavo ženklas. Ant balto žir
go skrieja lietuviškasis riteris. Žirgas kojomis 
žemės nesiekia, o riteris, aukštai iškėlęs kardą, 
negailestingai kerta visa, ką gyvenimas pakels 
Lietuvai blogo, kenksmingo, pražūtingo ir net 
negarbingo. Jis Lietuvos garbės, gyvybės ir ge
rovės bei laisvės budrus saugotojas.

Savo Vytį papuošėt dar šventuoju Kryžium, 
nes teisingai tikit, kad tik su Kristum Lietuva 
gali būti ir sveika ir jėginga bei atspari.

Vyčio baltas žirgas — tai jo idealas. Savo 
sunkų, bet garbingą darbą jis stengiasi atlikti ne
nuilsdamas tik dėl to, kad gyvena gražiu ir skais
čiu idealu — tėvynės meilės, lietuviškos garbės 
ir laisvės idealu. Tas vytis yra jūsų, brangieji, 
atvaizdas ir gyvenimo bei veikimo programa. Tą 

programą išpildykit — bus jūsų pasirinktas gy
venimo uždavinys atliktas. Aš linkiu, kad tai 
jums Dievas padėtų atlikti šimtu procentų ir kad 
tuo jūs savo vardus įrašytumėt į Lietuvos gelbė
tojų eiles.

Jūsų darbas ypatingai šiandien reikalingas ir 
brangus Lietuvai ir lietuvių tautai, kai Lietu
voje bolševikai šimtais tūkstančių žudo ir naiki
na lietuvius ir kai kituose kraštuose patys žūsta 
Lietuvai šimtais tūkstančių pasitraukdami iš lie
tuviškojo kelio. Jūsų uždaviniuose numatytas 
darbas įgauna ypatingos reikšmės, svarbos ir at
sakomybės. Jo atidėliot negalima. Pasirinkimo 
tarp šiandien ir rytoj nėra. Šiandien nepadary
si — ryt bus per vėlu. Tad į darbą, į darbą, kaip 
Dievas isakė. c

Norit žinot, kokie darbai pirmoj eilėj atlik
tini. Jie nesunkūs ir tokie paprasti. Nei kardu 
švytruot nereikia, nei kraujo lieti, nei gyvybės 
kloti.

Pirmiausia — vyčio kalba yra tik lietuvių 
kalba. Jis kalba tik lietuviškai, net jeigu kuris 
jų užkalbintų ir nelietuviškai. Net vyresniajam 
jis ras būdą pasakyti, kad vytis su lietuviu kal
basi tik lietuviškai, nes tai vyčio šventa pareiga. 
Vyčio šeima ir pastogė yra tik lietuviška. Ten 
skamba tik lietuviškas žodis. Nelietuvę vedęs vy
tis, ar už nelietuvio ištekėjusi vytė ne tik pra
randa savo vaikus Lietuvai, bet ir pats į tuos pa
vojus stoja. Jis tuo sunkiai nusikalsta savo vy- 
tiškoms pareigoms. Vytis neleidžia pakeisti savo 
lietuviško vardo nė pavardės, juo labiau savo 
vaikų. Nutautinimas prasideda vardo ir pavardės 
nulietuvinimu ir nelietuviško poterio mokymu. 
Vytis nuo tų pavojų savo vaikus apsaugoja. Gal 
nebus lengva — bet vyčiui tai nesvarbu, tam jis 
yra vytis. Vytis eina į Lietuvai mirštančių tarpą
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ŽIUPSNELIS ĮSPŪDŽIŲ IŠ CHICAGOS VYČIŲ
SEIMO

L. VALIUKAS

Ne trupučiuką nesuklysiu pasakydamas, kad 
arčiausiai prie širdies Lietuvos bylos ir lietuviš
kumo išlaikymo klausimas yra vyčiams. Tą aiš
kiai parodė tik ką įvykęs metinis organizacijos 
seimas Chicakoje. Lietuvos Vyčiai su savo ne
paprastai dideliais darbais kovoje už tėvų krašto 
laisvę ir lietuviškumo išlaikymą aiškiai išsiskiria 
iš kitų lietuviškų organizacijų tarpo ir nusipelno 
pagarbos ir padėkos iš visų pasauly esančių lie
tuvių.
Šauksmas pasauliui dėl Lietuvai padarytos bei 

daromos skriaudos
Seimo metu vienas iš svarbiausių punktų bu

vo pareiškimas protesto dėl Lietuvių Tautos ma
sinio naikinimo ir kartu apeliavimas į pasaulio 
sąžinę dėl greitesnio apsisprendimo ir bolševiz
mo sugniuždinimo. Tuo reikalu buvo priimtos iš
samios rezoliucijos ir pasiųstos J. A. V-bių pre
zidentui Trumanui, užsienio reikalų sekretoriui 
Achesonui, visiems Kongreso nariams ir Jungti
nių Tautų sekretoriui. Panašios rezoliucijos buvo 
paruoštos, priimtos ir pasiųstos amerikiečių 
spaudai.

Lietuvos bylos gynimas
Seimo metu iš Lietuvos Reikalų Komisijos 

pirmininko kun. J. Jutkevičiaus lūpų sužinota, 
kad per paskutiniuosius metus vyčiai parašė per 
13,000 laiškų bei straipsnių pasaulio laisvajai 
spaudai, keldami bolševikų padarytą Lietuvai 
skriaudą bei jųjų žvėrišką siautėjimą už geleži
nės uždangos, reikalaudami tos skriaudos atitai
symo ir atidengdami baisiuosius komunizmo pla
nus bei grėsmę iš jų pusės Vakarų demokrati
joms. Už nepaprastai didelį darbą seimo daly
viai po kun. J. Jutkevičiaus metinės veiklos pra
nešimo pakilo iš vietų, sukėlė didžiules ovacijas 
tam nenuilstamam ir ištvermingam kovotojui už 
lietuvybės reikalus. Šis darbas nutarta ateity 
tęsti dar intensyviau, kviečiant kiek galima dau
giau narių prie to prisidėti. Tam vadovauti vi
sais balsais vėl išrinktas kun. J. Jutkevičius, per 

su lietuviškos stiprybės taure. Jis yra lietuviš
kas Jonas Krikštytojas ir apaštalas. Tą stiprini
mo taurę jis neša ne tik į skurdų kvartalą, bet ir 
į puošnius namus, kur lietuvis Lietuvai miršta. 
Kare paprastas karys dažnai karininką sustipri
na ir padrąsina. Ir kare už lietuvystę paprastas 
vytis gali ir privalo savo lietuviškai silpnesnį 
vadą pastiprinti. Štai, Vyti, tavo pirmaeilė ir 
svarbiausioji pareiga. Aš tikiu — tu ją išpildysi. 
Dieve padėk.

Jus mylįs ir gerbiąs
Prelatas M. Krupavičius 

ketverius metus išvaręs platų ir didį barą šiame 
darbe, nusipelnęs didžios pagarbos bei padėkos.

Seimo dalyviai tiesiog buvo sužavėti nepa
prastai įdomia M. Avietėnaitės paskaita anglų 
kalba apie garbingą Lietuvos praeitį, lietuvių ko
vas už nepriklausomą savo krašto gyvavimą, 
paskutiniųjų dviejų okupantų žiaurumus ir lie
tuvių pastangas bei kovas nuo visų “išlaisvin
tojų” atsikratyti. Po paskaitos vienas po kito de
legatai dėkojo gerbiamai prelegentei už tokią 
įdomią medžiagą apie savo tėvų ar pačių gimtąjį 
kraštą. Tuoj buvo M. Avietėnaitei pasiūlyta pa
ruošti knygutę apie 40—50 puslapių dydžio apie 
Lietuvą bei josios dabartinį kryžiaus kelią. Ji 
apsiėmė tai kaip galima greičiau padaryti. Tos 
knygutės išleidimą didesniu tiražu seimas pa
vedė įvykdyti Lietuvos Reikalų Komisijai. Pa
našios literatūros apie Lietuvą iki šiol vis dar 
trūksta.
Kun. St. Railos lietuviškumo išlaikymo programa 

tęsiama
Priešpaskutiniam vyčių seime priimta kun. St. 

Railos 10 punktų lietuviškumo išlaikymo pro
grama nutarta tęsti su atsidėjimu toliau. Papil
dyta dar tuo, kad vyčiai lietuvių kolonijose įren
gia knygų ir lietuviškos spaudos platinimo kios
kus (žinoma, kur jų nėra) ir patys spaudos pla
tinimo darbą veda. Lietuviškumo išlaikymo pro
gramos pravedimu rūpinsis Centro Valdybos pir
masis vicepirmininkas. Kuopose tai programai 
vadovauja vicepirmininkai. Sudarytas tam rei
kalui specialios komisijos panaikinamos.

Pasaulio Lietuviu Bendruomenė ir šalpos reikalai
Su atsidėjimu seimo delegatų išklausomas 

VLIK’o pirmininko prel. M. Krupavičiaus laiš
kas, kuriame jis primena vyčiams pagrindines 
pareigas tėvynei: tėvų gimtosios kalbos nepa
miršimas, tik lietuviškų šeimų sudarymas, lietu
viškų pavardžių išlaikymas ir kt. Po vieno kito 
pasisakymų, priimama rezoliucija, kurioje pasi
žadama neprasilenkti prelato priminimams, o 
taip pat pasižadama visomis išgalėmis prisidėti 
prie greitesnio Pasaulio Lietuvių Bendruomenės 
įgyvendinimo J. A. V-se. Vyčiai savo organizaci
jos ryšininku PLB įgyvendinimo J. A. V-se rei
kalu išrenka J. Boley-Bulevičių ir paveda jam 
tuo reikalu susisiekti su kitomis lietuvių organi
zacijomis. Pats J. Boley ir seimo vicepirminin
kas A. Mažeika užakcentavo, kad PLB įgyvendi
nimas yra toliau nebeatidėliotinas.

Priimama rezoliucija, kuria vyčiai įpareigo
jami visomis išgalėmis remti Balfo veiklą. Savo 
tais žygiais vyčių organizacija dar labiau sužėri 
iš kitų organizacijų tarpo.
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Korespondentų posėdy

Redaktorės Phyllis Grendal ir J. Boley ini
ciatyva buvo sušauktas korespondentų posėdis, 
kurio metu J. Boley skaitė paskaitą tema: “Kaip 
rašytinos korespondencijos”. Jis ne tik davė nu
rodymų korespondentams, bet taip pat perkratė 
visą eilę “Vytyje” buvusių korespondencijų, iš
keldamas jų gerąsias ir blogąsias puses. Reikia 
tikėtis, kad jo paskaita bus daug padėjusi kores
pondentams.

Organizacijos įstatų peržiūrėjimas

Jau seniau “Vytyje” buvau kėlęs įstatų per
žiūrėjimo bei papildymo klausimą. Seime tai 
buvo nepamiršta. J. Boley pavesta iki kito seimo 
peržiūrėti organizacijos įstatus, ištaisyti kalbą. 
Būtų labai puiku, kad organizacijos nariai, dau
giau tuo klausimu turį patyrimo, ateitų per “Vy
ties” puslapius J. Boley į pagalbą, pateikdami 
pageidavimų ir nurodydami keistinas įstatų vie
tas.

Pasveikinimai ir sveikinimai
Vyčių seimą gyvu žodžiu sveikino ir daug gra

žių linkėjimų jiems pareiškė: Chicagos miesto 
burmistras M. Kennelly, konsulas Dr. P. Dauž- 
vardis, Tėvai Marijonai, ministeris V. Sidzikaus
kas, prel. Urba, K. Kleiva, kun. V. Karalevičius,

Iš ritualo komisijos pranešimo
Ritualo komisiją šiais metais sudarė: Antanas 

J. Young, Longinas L. Švelnis ir Viktoras Anču- 
kaitis.

Per metus komisija sužymėjo tokius suteik-
tus laipsnius:

Kuopa No. 4 3 2 1 Iš viso
Chicago 5 2 2
Philadelphia 3 26 26
Chicago 13 4 4 8
Cicero 14 8 8
S. Boston 17 4 4
Chicago 36 21 20 41
E. Chicago 55 13 13
Dayton 96 1 13 14
Detroit 102 3 4 25 13 45
Great Neck 109 15 15
Chicago 112 6 9 1 16
Worcester 116 5 25 19 49
Cincinnati 134 11 11
Newark 29 5 8 13
Seniors 7 3 10

Iš viso per šiuos metus 7 15 114 165 301

Kitais metais 128 186 413 954 1781

Iš viso 135 201 527 1119 2082
Žymiai pagerėjo laipsnių padėtis šiose kuo

pose: Philadelphhia (3), Hartford (6), Chicago 
(13), E. Chicago (55), Great Neck (109), Wor
cester (116), Newark (29), Cincinnati (134).

Msgr. B. Urba, pastor of 
St. George’s L. R. C. Church, 
Chicago, Illinois, speaker at 
the convention banquet.

Joga, L. Šimutis, prof. Vitkus ir visa eilė kitų 
asmenų. Vyčių seimas sveikino: prezidentą Tru- 
maną, darbo sekretorių Tobiną, Chicagos kardi
nolą, Šv. Tėvo delegatą J. A. V-se, Lietuvos mi- 
nisterį Washingtone, VLIKo pirmininką, ALT, 
Lietuvos vyskupus tremty, Ateitininkų Pasaulio 
Federaciją, lietuviškų katalikiškų laikraščių re
dakcijas ir kt.

Seimo netikslumai

Kas dirba, tas ir klysta, — sako sena patarlė. 
Neišvengta klaidų ir šį kartą. Suminėtini ne
tikslumai :

a) Stoka punktualumo,
b) Per ilga oficialioji dalis (Centro Valdybos 

ir kitų narių pranešimai buvo baigti tik paskuti
nio posėdžio metu),

c) Neturėjimas jokios seimo darbotvarkės,
d) Padarymas iš seimo delegatų tik klausy

tojus,
e) Nepanaudojimas tikslesnio būdo, renkant 

seimo prezidiumą ir Centro Valdybą.
f) Neleidimas seimo delegatams pasisakyti 

opesniais organizacijos reikalais prieš visą seimą. 
Ar klausimas keltinas viešumon ar ne, buvo ati
duota į kelių žmonių rankas. Galimas dalykas, 
kad ne viena sveika mintis buvo užslopinta.

g) Neieškojimas naujų kelių organizacijos 
veiklai pagyvinti; pasireiškiąs didelis konserva
tyvumas (“Jau dvidešimt metų, kaip mes taip 
darom. Nėra reikalo ieškoti kokių naujumų”, — 
dažnai girdimas posakis seimo posėdžių metu).

Nusipelnę padėkos

Lietuvos Vyčių Illinois-Indiana apskrities val
dyba už seimo surengimą ir rūpestingą delegatų 
priėmimą; Chicagos vyčių choras, vad. L. Šimu
čio, Jr. ir solistas A. Brazys už praskaidrinimą 
nuotaikos bankieto metu lietuviškomis dainomis; 
A. Vasiliauskas, A. Mažeika ir A. Gabaliauskienė 
už pastangas kaip galima sumaniau seimą pra
vesti, Rezoliucijų ir sveikinimų komisija, vad. 
kun. J. C. Jutkevičiaus, už didelį darbą viską 
kruopščiai suredaguojant bei tinkamai paruo
šiant.
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CENTRO PIRMININKO PRANEŠIMAS 37 SEIME

Buvau išrinktas į garbingą šios organizacijos 
pirmininko vietą per pereitą seimą.

Po pat seimo sušaukiau naujos valdybos po
sėdį ir tuojau pradėjome vykdyti savo pareigas.

Lankiau ir vedžiau visus Centro Valdybos 
septynis posėdžius.

Visi šie posėdžiai buvo lankomi nemažiau 
kaip keturių Centro Valdybos narių. Į visus buvo 
pakviesti apylinkės apskrities pirmininkai ir or
ganizacijos garbės nariai. Taipgi prieš šiuos su
sirinkimus buvo sušaukti tos apskrities apylin
kės kuopų valdybų narių ir orientacijos bei pa
mokų kursai, kuriuose buvo pamokos, vedamos 
Centro Valdybos narių.

Orientacijos kursai vyko labai sėkmingai. Tai 
praktiškas būdas supažindinti kuopų valdybas 
su jų pareigomis. Iš pereitų metų praktiško pa
tyrimo rekomenduojama, kad šie orientacijos 
kursai būtų vedami ir toliau.

Per pirmutinius Centro Valdybos posėdžius 
buvo nustatyti šeši metų veikimo punktai, pa
imti iš seimo rezoliucijų ir pageidavimų:

1. Padidinti organizacijos narių ir kuopų skai
čių.

2. Stiprinti lietuvišką veikimą ir lietuvių kal
bos vartojimą.

3. Kviesti naujai atvykusius stoti į mūsų eiles.
4. Ištobulinti ritualo veikimą ir laipsnių įteiki

mą visose kuopose.
5. Pagerinti organizacijos finansus.
6. Inauguruoti apdraudos skyrius pagal 

S.L.R.K.A. organizacijos pateiktą planą pe
reitam seime.

Būdas pravesti šiems punktams buvo toksai —

1. Del narių ir kuopų padidinimo

a. Išspausdinta 8,000 lapelių: “WHY YOU 
SHOULD BE A K. OF L. MEMBER — ‘Lietu
vos Vyčiai’ ” anglų ir lietuvių kalba. Buvo iš
spausdinta 5,000 specialių vajaus aplikacijų.

b. Nustatytos naujų narių vajaus vedimo tai
syklės ir veikimo programa su dviems intensy
viais vajaus laikotarpiais, pirmą pradedant spa
lių 10 d. ir baigiant gruodžio 10 d., antrą prade
dant Šv. Kazimiero dienoje ir baigiant birželio 
20 d.

c. Balandžio 24 d., L. Vyčių organizacijos die
noje, kviestos visos kuopos surengti nepaprastą 
programą ir viešus minėjimus visose parapijose.

d. Organizavome apskrityse specialias komi
sijas, kurios sykiu su Centro Valdybo šaukė susi
rinkimus atgaivinti ir sustiprinti kuopas.
2. Lietuviško veikimo ir lietuvių kalbos vartoji
mo stiprinimas

a. Dvidešimt keturiose kuopose suorganizuo
tos atskiros lietuvybės išlaikymo komisijos iš tri
jų narių.
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b. Pagal pereito seimo nutarimą, nustatyta 
šių metų šūkiu: “Vyčiai dirba ir kovoja už lietu
viškumą.”

c. Suredagavome ir atspausdinome kun. Stan. 
Railos devynių punktų programą minėtiems šū
kiams pravesti.

d. Kai kurios kuopos nustatytą programą dar 
praplėtė, atkreipdamos dėmesį į čia gimusius žy
mius Amerikos lietuvius, kaip pasaulinį čempio
natą Jack Sharkey (Žukauskas), Bill Burke 
(Burkauskas) ir Joseph Platek, Joe Wilman, Jo
seph Norris.

3. Kviesti naujus ateivius į savo tarpą.
Gal nė viena organizacija Amerikoje nėra pa

dariusi didesnių pastangų kviečiant dabartinius 
ateivius lietuvius į savo tarpą. Kaip pirmininkas, 
aš esu daug kartų dalyvavęs tremtinių organiza
cijų susirinkimuose ir parengimuose. Visados 
tarpe mūsų, Centro Valdybos narių ir naujaku
rių, buvo gražus susipratimas ir bendradarbia
vimas.

Nors labai mažas tremtinių nuošimtis stojo į 
vyčių eiles, vis tik gavome gerų ir veikiančių 
narių iš ateivių.

Su tremtinių katalikiškomis organizacijomis 
ateitininkais ir skautais palaikome gražų bendra
darbiavimą. Daug kartų esame sykiu dalyvavę 
viešuose parengimuose ir minėjimuose, ypatin
gai Chicago j e, Pittsburghe, Bostone ir Philadel- 
phijoje. Lietuvos Vyčių organizacija ir jos vadai 
nusistatę ir toliau šios draugiškos programos lai
kytis.

4. Ritualo veikimas ir laipsnių įteikimas.
a. Šiais metais buvo įteikti 272 laipsniai, pen

kios kuopos naujai prisidėjo prie laipsnių sutei
kimo. Nuo 1940 metų iki dabar suteikta 1800 
laipsnių.

b. Laipsnių ir ordenų įteikimas jau duoda re
zultatų vyčių organizacijoje. Šiandien vyčių or
ganizacija darosi daug pastovesnė, daugelis senų 
veikėjų sugrįžo ir pasilieka vyčių eilėse.

c. Nauja ritualo taisyklių knygelė nebuvo 
šiais metais dar išspausdinta, nes, mano prašy
mu, ritualo komisija šį darbą atidėjo ateinan
tiems metams.

5. Finansai.
Vicepirmininko Aleksandro Vasiliausko dide

lis pasišventimas ir finansų vajaus vedimas daug 
padėjo mums. Ekonomiškos sąlygos šiais metais 
buvo daug sunkesnės, aukos ir pajamos mažes
nės. Vis dėlto Centro Valdybos nariai, laikyda
miesi savo nutarimo sumažinti išlaidas, pasiekė 
savo tikslą. Šių metų balansas yra $1,228.27 pa
didėjęs, lyginant su pereitų metų balansu.
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6. Apdraudos skyriai.

Šis punktas visai nebuvo praneštas ir nė 
projektas nebuvo išdirbtas. Priežastis — lai
ko stoka, nes naujų kuopų atgaivinimas užė
mė visą laiką daugumai mūsų Centro Val
dybos narių.

Taipgi SLRKA vedėjai nepateikė jokio 
projekto ir nekreipė dėmesio į šį reikalą.

Todėl taip baigėm mūsų šešių punktų 
nustatytą programą. Jaučiamės pasiekę pen
kis punktus, o šešto neturėjome galimybės 
įvykdyti.

Raštinė.

Užėmus Centro finansų raštininkės vietą, 
vytė Darata Milaševičiūtė-Miller turėjo di
delį darbą, kol susipažino su šiuo reikalin
gu, bet amžinu darbu. Nors rekordai turėjo 
būti geroje tvarkoje, vis dar buvo daug nu
siskundimų ir reikėjo daug darbo pertvar
kyti rekordus raštinėj ir “Darbininko” 
spaustuvėj.

Raštininkė labai sąžiningai ir tvarkingai 
vedė šį darbą, išsiuntė šimtus laiškų ir 
tūkstančius atvirukų, neskaitant aplikacijų,
konstitucijų ir įvairių formų.

Jos darbas šiais metais labai padidėjo, nes 
naujų narių ir kuopų skaičius stipriai išaugo.

Mūsų raštininkė daug pasiaukojo šiam darbui, 
nes reikėjo dirbti dieną ir naktį. Nežiūrint to, ji 
niekados neatsisakė ir kitų reikalų atlikti.

Kuopų padėtis
Organizacija paaugo dešimčia kuopų ir 490 

nariais. Beveik išimtinai Centro Valdybos nariai 
varė šį darbą visose apskrityse. Tai Aleksandras 
Vasiliauskas, New York-New Jersey apskrities na
riai — Charles Bason, Josephine Adams, Anne 
Klem ir kiti.

Šiais metais tikrai padaryta didelė pažanga, 
nes pirmą kartą po daug metų nepraradome nė 
vienos kuopos. Dar daugiau — sustiprinom visas 
svyruojančias kuopas, taip kad dabar organizuoja

NATIONAL OFFICERS ELECTED BY YOUR DELEGATES 
AT THE CONVENTION

With Rev. John C. Jutkevičius of Worcester, spiritual director, 
seated, Al Wesey-Vasiliauskas of Great Neck, president and 
Stella Waitekus of Cicero, recording secretary; standing, left 
to right, Frank Gudelis of Dayton, treasurer, Ann Mitchell of 
Elizabeth, vice president, Stanley M. Simon of Pittsburgh, 
trustee and Jerry J. Jesulaitis of Chicago, vice president.

kuopomis ir nariais stovi geriau negu bet kada 
Vyčių organizacijos istorijoje.

Didžiausia pažanga padaryta Chicagos apylin
kėje, apie kurią pernai metų protokolas taip 
skambėjo: “Buvo mėginama atgaivinti kelios 
Chicagos kuopos, bet dėl vadų užkietėjimo ir jų 
nepaisymo apie savo tautos likimą ir apie jauni
mo auklėjimą mūsų tautos naudai šiuo tarpu sun
ku tikėtis bet kokių vaisių.”

Šių metų valdyba visai nerodo tokių kliūčių 
ir rezultatų. Čia atgaivintos šešios kuopos. Pagal 
mūsų patyrimą, nėra nė vienos kuopos, kurios 
nebūtų galima atgaivinti, jei būtų padaryta tik
ras mėginimas.

Naujai atvykusieji mažai prisidėjo prie šio 
prieauglio, bet vis tikimės, kad penkerių metų 
bėgyje naujakuriai sudarys dvidešimtą vyčių 
nuošimtį.

ALGERD BRAZIS, 
Lithuanian star of 
concert, radio and 
Chicago Civic Ope
ra Company, San 
Carlo Opera Com
pany, sang at the 
convention banquet 
on Sunday evening.

“Vytis”
Laimė, kad mes turime vytę Phyllis Grende- 

lytę, kuri su didžiausiu pasišventimu atliko savo 
darbą kaipo “Managing Editor”. Ji ne tik tvarko 
adresus ir redaguoja anglų skyrių, bet ir tvarko 
klišes, duoda atsakymus į laiškus “Vyties” admi
nistracijos reikalais ir į visus techniškus klausi
mus, liečiančius “Vyties” spausdinimą. Jei ne
būtų Grendelytės, “Vytis” šiais metais gal visai 
nebūtų išėjęs.

Mūsų, Centro Valdybos nuomone, panelės 
Grendelytės darbas pereitais metais buvo vienas 
iš didžiausių.

Šiemet buvo įgytas klišėms kabinetas ir suda
rytas visų klišių katalogas. Centro Valdybos bu
vo nutarta, kad kuopų mokestis už garsinimus 
“Vytyje” bus laikomas auka. Bostono vyčiai su-
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Menas ir

rinko Kalėdų skelbimų, už kuriuos gauta $133.00, 
vyčių skelbimai per Velykas — $40. 

esi pasirodymai
ČTvyčiai kaip visados, taip ir dabar imasi inicia- 
tyvos ^kultūros ir meno srityje. Dabartiniu laiku 
gyčiai turi tris gerus chorus — Chicagoje, Det- 
^įe:;ir Rochestery, taip pat apie keturis men- 
į^ęsnius. Chicagos apskrities choras ypatingai gra
ibi pasirodė savo didžiuliais parengimais miesto 
Aklėse ir įvairiuose parengimuose per radijo pro
gramas. Rochesterio ir Detroito vyčiai gieda kaip 
parapiniai bažnyčios chorai. Pittsburgo vyčiai 
^uri .savo radijo programą, kuri transliuojama 
Jas savaitė. Vytis Vincas Količius, Antanas Ma
žeika ir kiti daug prisideda prie šios programos, 
jiems į pagelbą atėjo naujakuriai lietuviai.

•• .... ....

y ■ Dramos srity apie 20 kuopų mažiau ar dau
giau veikia. Didžiausią pažangą čia padarė 
Brooklyno kuopa, kuri pasirodė net keliuose ki
tuose miestuose.

Lietuvos Nepriklausomybės šventės proga 
Lietuvos Vyčiai keliose vietose patys vieni su
rengė didelius ir gražius minėjimus, vakarus ir 
gražiai pasirodė tose kolonijose. Pasižymėjo 
112-ta kuopa, Marquette Park, Chicago, ir ypač 
nauja 134-ta kuopa Cincinnati, Ohio, kur pirmą 
kartą buvo minima Lietuvos Nepriklausomybės 
šventė. Vyčiai čia ne tik pravedė programą, bet 
viešai lietuvių vardą išgarsino Cincinnati spau
doje ir miesto valdžios tarpe. Čia, kaip ir Kan
kakee, Illinois, rodos, vyčiai yra vienatinės lietu
vių organizacijos visame mieste.

Kun. Povilas Gailevičius, O. P., kuris yra vi
karas svetimtaučių parapijoje, daug čia prisidėjo 
prie vyčių veiklos.

Chicagoje, New Yorke, Detroite, Bostone ir 
keliuose kituose miestuose vyčiai ne tik ėjo prie 
Šv. Komunijos ir surengė minėjimus ir paradus, 
bet jų vėliavos užėmė garbės vietas ir kituose pa
rengimuose, viešuose pasirodymuose mieste, kaip 
Loyalty Dienos paraduose ir Armed Services, kur 
vyčių ir Lietuvos vėliavos sudarė didelį ir gražų 
vaizdą.

Sėkmingiausias vyčių parengimas buvo su
ruoštas Naujosios Anglijos apskrity. Buvo tai di
džiulis bankietas su programa Municipal Audito
rium Bostone pagerbti Tėvui Norkūnui jo 80 me
tų sukakties proga. Vyčių kuopos ir atskiri as
menys prisiuntė sveikinimų ir linkėjimų, kurie 
buvo sudėti į gražią knygą ir įteikti Vyčių Tėvui. 
Nuo pelno ir sveikinimų liko virš 400 dolerių, ku
rie buvo įteikti Tėvui Norkūnui.

Sportas
Vyčių organizacija dar vis nepasiekė savo 

ankstesnės pažangos sporte, laimėtos dešimt ar 
penkiolika metų atgal. Šiandien vyčiuose yra tik 
lengvoji atletika ir skaidulio svaidinys (Bowl- 
ihgj: Šiame sporte kai kurios apskritys ir kuopos
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turi net savo komandų centrą. Žaidimai eina kas 
savaitė nemažiau kaip 4 apskrityse. Detroite, Chi- 
cagoj, Daytone, Bostone, New Yorke veikė vy
čių komandos. Daytone gegužės mėn. įvyko ap
linkinių kuopų pirmenybės. Meisteriais liko Chi
cagos tymas.

Naujosios Anglijos apskritis surengė gražias 
lengvosios atletikos lenktynes Marianapoly. Vy
čiai nesirodo krepšinio srityje. Dabar atvyko 
daug lietuvių jaunimo iš Europos. Jie daug gir
dėjo apie vyčių pirmavimą šiame sporte, nes vy
čių atletai daugiausia lankė Lietuvą olimpiadoje 
ir treniravo Lietuvos jaunimą krepšinio srity. 
Dabar, atvykęs į Ameriką, šis Lietuvos jaunimas 
negali rasti nė ženklo vyčių krepšininkų. Todėl 
pageidaujama, kad ateinančiais metais būtų pa
sistengta atgaivinti krepšinį vyčiuose.

VyčiiĮ, nuosavybė ir turtas

Būdama grynai ideologinė ir patrijotinė orga
nizacija, vyčiai mažai per 39 metus padarė pa
žangos įsigyti nuosavus namus ar kitokio medžia
ginio turto. Bet kelios kuopos turi savo klubus 
ir knygynus. Iš jų Waterbury, Conn., 7-ta kuopa 
ir Boston 17-ta kuopa stovi pirmose eilėse. Chi
cagos apskritis turi nuosavą namą $35,000.00 ver
tės. Namo paskola buvo sutrumpinta iki $9,000.00, 
ir daug įrengimų, pagerinimų buvo pridėta šiais 
metais.

Tarp Centro Valdybos narių buvo įvesta tvar
ka surašyti visą turtą, esantį pas įvairius Centro 
Valdybos narius. Praeityje to nebuvo padaryta, ir 
labai daug istorinės medžiagos buvo pražudyta. 
Šiais metais buvo nupirkta nauja protokolo kny
ga, nes senoji jau pilna.

Centro valdybos veikla

Visi Centro Valdybos nariai su manim, kaip 
pirmininku, puikiai bendradarbiavo, taip kad, 
mano nuomone, negalėjo būti kitos tokios gražios 
santaikos kaip man teko šiais metais.

Vienas trūkumas yra tasai, kad mūsų organi
zacija nemoka savo reikalų išgarsinti. Todėl, nors 
šiemet daug nuveikėm lietuvybės darbuose ir 
tarp amerikiečių, bet atsiliepimų gaunam mažiau, 
negu kitos, silpniau veikiančios organizacijos.

Daug pagelbos gavau iš vyčių veteranų, gar
bės narių ir kitų, ypač iš Prano Razvadausko, 
Juozo Bulevičiaus, Antano Mažeikos, Kosto Za- 
romskio, Igno Sakalo, Tėvo Norkūno, Jono Bra
zausko ir kitų.

Nuoširdus ačiū visiems, kurie per pereitus 
metus daug padėjo ir pakėlė narių skaičių mūsų 
organizacijoj.

Prižadu ir toliau padėti naujai valdybai veik
ti — Dievui ir Tėvynės labui.
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LIETUVIŲ REIKALŲ KOMISIJOS
PRANEŠIMAS

Jau ketveri metai, kai Lietuvos Vyčių Lietu
vių Reikalų Komisija oficialiai veikia. Per tą lai
ką tautinis vyčių veikimas sužavėjo daugelį 
žmonių, kaip lietuvių, taip ir svetimtaučių. Di
deli ir svarbūs darbai buvo padaryti, taip kad 
visi galime pasidžiaugti tais nuveiktais darbais 
nelaimingos Lietuvos bei pasaulyje lietuvių nau
dai Praėjusių metų veikimas buvo nė kiek ne
mažesnis už pirmųjų trejų metų darbą. Tai aiš
ku iš pranešimo, kurį šiam seimui man malonu 
dabar duoti:

1949 1950
Parašyta biuletenių ..... .15 ir 2 atv. 15
Biuleteniuose laiškų ..... . 253 337
Išsiųsta biuletenių ....... .2642 2425
Pavardžių sąrašas ....... . 172 164
Veikiančių kuopų ......... . 27 30
Laiškų bei atviručių

parašyta ...................... .apie 11,88 apie 13,340
Atsakymų gauta ........... .apie 2000 apie 1600

Redaktoriams, rašytojams, senatoriams, at
stovams, kalbėtojams ir kitiems, kurie vienaip ar 
kitaip atsiliepė apie Lietuvą, aš, kaipo pirminin
kas, parašiau vyčių vardu 763 laiškus bei atvi
rukus. Teko nemažai protesto laiškų išsiųsti 
tiems, kurie nepalankiai apie Lietuvą parašė ar 
pasakė. Kada tik mačiau reikalą, tuojau siun
čiau laiškus, gindamas Lietuvos teisę būti nepri
klausoma tarpe laisvų pasaulyje tautų. Kada tik 
pasitaikė proga, visuomet iškeldavau lietuvių bei 
vyčių vardą ne tik lietuvių, bet ir svetimtaučių 
tarpe.

Kiekvienai kuopai privaloma turėti Lietuvių 
Reikalų veikiančias komisijas. Dabar yra 30 kuo
pų, kurios aktyviai veikia tautiniame darbe. Šios

Ernest E. Johns Studio

L. J. ŠIMUTIS, Jr., 
director of the K. 
of Lithuania Choir 
in Chicago, Illinois 
since 1945. He re
ceived his bachelor 
and master of music 
degrees from De 
Paul University and 
has had his com
position training 
with Dr. Leon Stein. 
Mr. Simutis also 
directs the De La 
Salle and Fenwick 
High School Glee 
Clubs and is fre
quently guest direc
tor of various choral 
groups.

Lietuvos Konsulas 
Petras Daužvardis, 
Chicago, III., sveiki
no seimą.

kuopos vertos didžiausio pagyrimo už padarytą 
gražų darbą. Aš džiaugiuos, kad jos supranta 
mūsų komisijos svarbą ir atjaučia Lietuvos da

bartinę sunkią padėtį. Iš viso organizacija turi 
49 kuopas, iš kurių 11 yra naujos. Apie jas nie
ko nesakau, nes sunku tikėtis, kad jos tuojau tu
rėtų veikiančias komisijas. Bet tikimės, kad jos 
išrinks puikiai veikiančias komisijas.

Nemaža laiškų, vyčių parašytų, buvo laikraš
čiuose bei žurnaluose. Kada tik mačiau, iškir- 
pau ir jiems pasiunčiau su pasveikinimu. Tie 
laiškai leido tada skaitytojams, kurių daugumas 
lietuviai, geriau susipažinti su Lietuvos byla ir 
su lietuviais.

Iškarpas apie Lietuvą iš laikraščių ir žurnalų 
man prisiuntė gana daug narių. Iš tų iškarpų su
žinojome, kokius ir kaip laiškus parašyti ir taip 
buvo galima visiems nariams išsiųsti biuletenius. 
Visiems tiems, kurie man prisiuntė iškarpų, esu 
labai dėkingas. Nuoširdžiai dėkoju: Pranui Vaš
kui iš Newark, N. J.; Lilijonai Tores iš Cleveland’. 
Ohio; Vincui Koliciui iš Pittsburgh, Pa.; Juozui 
Matačinskui iš Brooklyn, N. Y.; Juozui Janulai
čiui iš Philadelphia, Pa.; Aleksandrui Vasiliaus
kui iš Great Neck, L. I ; Onai Klem iš Keatny. 
N. J.

Šie daugiausia man iškarpų prisiuntė.
Šios komisijos nariai taip pat pasižymėjo dar

bais Lietuvai ir jos žmonių naudai. Šiais metais 
vyčiai prisidėjo minint Vasario 16, Maldos Die
ną, kovo 5, kartu su šv. Kazimiero diena ir Lie
tuvos užgrobimo diena, birželio 14 ir 15. Visa tai 
buvo plačiai išgarsinta anglų kalba laikraščiuo
se; rezoliucijos, smerkiančios Rusiją už Lietuvos 
užgrobimą, buvo pasiųstos valdžios žmonėms. 
Buvo surengtos parodos, kurios supažindino sve
timtaučius su Lietuvos kultūra bei jos dabartine
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Madeleine Avietene, former director 
of the Press Department of Lithua
nian Ministry for Foreign Affairs, 
guest speaker at convention session. 
With her are John Stoskus and Rev. 
J. C. Jutkevičius, chairman, Lithua
nian Affairs Committee, K. of L.

sunkia padėtimi ir visiems parodė, kad Lietuviai 
moka nepriklausomai gyventi. Žinau tikrai, kad 
kai kuriose vietos nebūtų buvę tokių įspūdingų 
minėjimų, jei vyčiai nebūtų iniciatyvos parodę, o 
laikraščiai taip plačiai garsino todėl, kad vyčiai 
per savo komisijas padarė žygių.

Vasario 16 dienos proga daug senatorių ir at
stovų padarė pareiškimus Kongrese apie Lietu
vą. Jie savo kalbose smerkė Rusiją ir reikalavo, 
kad Amerika dėtų pastangas kuo greičiausiai iš
laisvinti Lietuvą. Jie taip padarė dėl to, kad iš 
anksto vyčiai priminė jiems apie tą šventę. Vy
čių prašymu, gubernatoriai ir majorai paskelbė 
savo valstijose Vasario 16 kaip Lietuvos Dieną. 
Ohio gubernatorius šitaip atsakė mums: “Please 
be assured that I was glad to issue the Procla
mation. The Lithuanian people are entitled 
to it.”

Per savo atskiras komisijas vyčiai nuolat ko
voja prieš komunizmą. Buvo tokių atsitikimų, 
kad komunistai negavo vietos savo vaidinimams 
tik dėl to, kad vyčiai pasipriešino. Miestuose, kur 
komunistai surengė prakalbas, vyčiai padėjo 
tremtiniams piketuoti tuos parengimus.

Matydama, kad vyčiai puikiai veikia, Kata
likų Akcijos Komisija prašė Lietuvių Reikalų ko
misijos prisidėti kovoje už kardinolo Mindszenty 
išlaisvinimą. Komisija parašė net tūkstančius 
laiškų senatoriams ir atstovams, kad Jungtinės 
Valstybės ratifikuotų Genocido sutartį.

Kaip pernai, taip ir šiais metais Chicagos ap
skrities vyčiai surengė grandiozinius Vasario 16 
ir Liepos 4 minėjimus, kurie, puikiai išgarsinti, 
sutraukė daug žmonių ir aukštai iškėlė ne tik 
lietuvių, bet ir vyčių vardą. Žymūs lietuviai pa
stebėjo šį tautinį veikimą ir pagyrė komisiją. 
Lietuvos konsulas Petras Daužvardis rašo: “Iš 
tikrųjų atliekate nepaprastai didelį patrijotinį 
darbą. Tas darbas vertas didelės padėkos iš visų 
tų, kurie brangina Lietuvą ir lietuvių tautą.”

Svetimtaučiai buvo sužavėti šiuo vyčių vei
kimu. Juos stebino, kad jaunimas netingi dirbti
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savo tautos labui. Štai ką vienas rašo: “t am 
intrigued as to how the K. of L. learned about 
my part in the article on Lithuania in our ma
gazine. Our New York officials were very im
pressed by your and deeply apreciate the many 
letters received.”

Supratę šios veiklos svarbą, patys vyčiai nori 
toliau veikti. Taip jie pasidaro geresni lietuviai 
bei nariai.

Iš to viso galima suprasti, kokią svarbią rolę 
vyčiai turi tautiniame darbe. Seimas turėtų nu
tarti toliau leisti šiai komisijai veikti. Kodėl? 
Todėl, kad Lietuva dar nėra nepriklausoma, bet 
kenčia Rusijos tironijoj, ir todėl, kad svetimtau
čių tarpe mažai kas žino apie Lietuvą, jos kul
tūrinį gyvenimą, jos istoriją ir kalbą. Dažnai jie 
neatskiria Lietuvos nuo kitų kraštų. O kaip ga
lime geriau tai, jei ne per Lietuvių Reikalų ko
misiją? Jokiu būdu negalime dabar nuleisti ran
kų, kai komunistai taip aktyviai veikia. Tas dar
bas brangiai kainuoja, bet tai niekis, palyginant 
su nauda, kuri ateina Lietuvai ir mūsų organiza
cijai.

Kai kurie mano, kad šis darbas nebūtinas,. 
Tokia klaidinga ir nesveika mintis turėtų būti 
svetima vyčiams. Vyčiai pasižadėjo tautiškai 
veikti. Ne veltui jų obalsis yra “Dievui ir Tėvy
nei”. Kaip geriau galime tautiškai dirbti, jei ne 
per šios komisijos veiklą? Seimas turėtų pabrėžti, 
kad visos kuopos be išimties išrinktų savo atski
ras komisijas, kurios nesnaustų, bet aktyviai 
veiktų. Visos kuopos turėtų veikti kaip Cleve
land 25 kuopa, kurios komisija, tik trijų narių, 
parašė net 893 laiškus. Dvi narės parašė po 300 
su viršum laiškų.

Baigdamas noriu pakartoti, ką viena svetim
tautė žurnalistė patarė visiems vyčiams daryti: 
“Lietuviai, jūsų tautos padėtis ne be vilties. Ga
lite visus priversti išgirsti Lietuvos balsą. Kaip? 
Per spaudą ir per kalbą. Paremkite savo spaudą. 
Jūs, kurie kalbate ir rašote angliškai, rašykite 
apie Lietuvą be perstojimo į laikraščius. Rašy
kite atstovams Kongrese ir ieškokite progų apie 
Lietuvą kalbėti. Be baimės skelbkite žiaurumus, 
Jūsų tautai daromus, ir parodykite visiems Mask
vos neteisingumą. Pasakykite pasauliui, kas tik
rai daros sovietiškame rojuje.”

Ką šioji žurnalistė pataria, tą Lietuvių Rei
kalų komisija daro. Vienas Amerikos patrijotas 
prieš mirtį pareiškė: “Gaila, kad aš turiu tik vie
ną gyvybę atiduoti dėl savo tėvynės.” Kol kas 
niekas nereikalauja mūsų gyvybės už lietuvių 
tautą, bet galime dėl jos pasišvęsti, veikdami Lie
tuvių Reikalų Komisijose. Todėl būkime jos na
riais. Paimkime plunksną ir rašykime Lietuvos 
bei vyčių naudai. Taip pasirodysime visam pa
sauliui, kaip karšti lietuviai ir pavyzdingi vyčiai.

Kun. Jonas C. Jutkevičius
Lietuvos Vyčių Lietuvių Reikalų Komisijos 

pirmininkas.
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VALDYBOS NARIŲ PRANEŠIMAI
Vicepirmininkės pranešimas

Brangūs Vyčiai,
Užėmus vicepirmininkės vietą bandžiau per 

metus atlikti savo pareigas, būtent rūpintis naujų 
narių vajum ir dirbti Centro Valdyboj.

Dėl naujų narių vajaus straipsniai buvo pa
rašyti ir spausdinti “Vytyje” beveik kiekvieną 
mėnesį; laiškai dėl vajaus buvo išsiųsti visoms 
kuopoms, taipgi ir medžiaga (lapeliai, atvirutės, 
aplikacijos).

Rezultatai šių metų vajaus yra toki:
Padauginta organizacija iš 490 narių. Kuo

pų atgaivintos — 6, naujai organizuotos 4, iš 
viso 10.

Per pereitą seimą buvo 39 kuopos, dabar iš 
viso yra 49 kuopos mūsų organizacijoje.

Kuopos, kurios stovi pirmoj vietoj nuošim
čiais — vadinasi, ne tik prirašė naujų narių, bet 
palaikė ir senus narius: 1. Rochester, N. Y., 
93 kp., 2. Providence, R. I. 103 kp., 3. Harrison- 
Kearney, N. J., 90 kp., 4. Brooklyn, N. Y., 41 kp., 
5. Cambridge, Mass., 18 kp., 6. Seniorų Draugovė, 
Chicago, Ill.

Pereitais metais Bostone 17-ta kuopa stovėjo 
pirmoje vietoje kaip kuopa su daugiausia narių. 
Dabar pirma vieta užėmė Detroit, Michigan, 
102 kp.

Antroj vietoj — Boston 17-ta kp., ir Chicago 
36 kp. (Brighton Park) su lygiu narių skaičium.

Trečioje vietoj — 26-ta kp. Worcester, Mass. 
Ketvirtoj vietoj — 116 kp. Worcester, Mass.

Penktoje vietoj — 112 kp., Chicago, Ill. (Mar
quette Park).

Mažiausios kuopos — Lewiston, Maine (2) ir 
Columbus, Ohio (125).

Nariai, kurie daugiausia narių prirašė per me
tus: Jean Tervainis, Chicago, Ill. (13), Robert 
Boris, Detroit, Michigan (103) ir Mrs. Susin, Cle
veland, Ohio (25).

Vicepirmininko A. Vasiliausko pranešimas
PINIGINIS VAJUS

Prie piniginio vajaus buvo daug raštų, daug 
garsinimų per laikraščius, bet įplaukė mažai. Su
rinkta aukų viso 958.96. Nors suma ne per didelė, 
vyčių organizacija daug laimėjo per reklamą, — 
vyčių veikimas ir tikslas pagarsėjo.

Per metus teko man rašyti ir raginti visas 
kuopas, 3 kartus prašant jų prisidėti aukomis prie 
Centro piniginio vajaus.

Kuopų aukojo 13, neaukojo 36.
Per savo apskritį teko man pasiųsti laiškus 3 

ir 4 laipsnio nariams, prašant ir jų prisidėti prie 

aukų. Lietuviams biznieriams ir draugijoms bu
vo laiškai pasiųsti, prašant jų prisidėti prie vy
čių piniginio vajaus, bet iš tų nė vienas neprisi
dėjo.

Šioj vietoj noriu padaryti pastabą: vykdant 
piniginį vajų tarp visuomenės, reikia pirma iš
reklamuoti vyčių organizaciją, apie vyčių veiki
mą, kam tie pinigai reikalingi ir kur bus nau
dojami.

Iš pirmininko ir iždininko girdėjote, kad iždas 
per visus metus buvo padidintas $1228. Piniginio 
vajaus pelnas buvo $958. Tad grynas pelnas be 
vajaus buvo apie $270. Kaip matot, mažas. Dar 
vienas būdas padidinti turtą buvo valdybos nu
tarimas laikytis taupumo. Ypač čia reikia pagirti 
mūsų pirmininką.

Kuopų ir pavienių asmenų aukotojų sąrašas 
tilpo rugpiūčio mėn. numery. Be aukotojų sąraše 
išvardintųjų, dar paaukojo Petersen, New Jersy 
(61) $10.00.

PAJAMOS IŠ GARSINIMŲ “VYTYJE”
Kuopa 14, Cicero III.................................... $5.00

„ 36, Chicago, Ill................................ 5.00
„ 109, Great Neck, N. Y.............. . 10.00
„ 112,, Chicago, Ill............................... 5.00

J. Juozaitis, Chicago, Ill................   5.00
Kostas Zaromskis, Chicago, Ill.................. 5.00
M. Zizas, Chicago, Ill....................................  5.00
Biznierių garsinimai per P. Grendal........ 128.50

Viso per garsinimus ............................ $168.50
Kuopų aukų ........................................— $674.96

Asmenų aukų .........-....................    $115.50

Vajaus pelnas ..............  $958.96

At convention luncheon — Rev. Julian Grinius, spiritual 
advisor of Illinois-Indiana district, Jack Jatis chatting 
with Anthony Mažeika, M. A. Norkūnas, founder, Rev. 
A. Contons, Rev. Karalevičius, Rev. P. P. Cinikas, MIC., 

editor of The Marian and Ig Sakalas.
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37-jo L. Vyčių seimo Chicago j<

Iš kairės į dešinę pirmoje eilėje: Charles Miknis, atstovas Dariaus Girėno Posto Nr. 271 (stovi); 
apskrities; Philomena Rekašius, seimo raštininkės pagelb.; Dorothy Miller, fin. rašt.; S. Raczkus, 
dvasios vadas; J. L. Jatis, buvęs centro pirm.; Al Wesey-Vasiliauskas, dabartinis centro pirmi 
Mass.; kun. A. Valančius; Felicija Grendal; Helen Pinkin, buvusi centro iždo globėja; Anne Sh 
adv. Konnie Savickas, buvęs legalis patarėjas ir stovi P. Mažeika, atstovas Don Varnas Posto N. 
legalis patarėjas, kun. Karalevičius iš Bayonne, N. J., p-lė M. Avietėnaitė iš Detroit, Mich.; poni 
jos, New York—New Jersey, Pittsburgh, Ohio—Michigan, Illinois—Indiana; be to, dalyvavo ir
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; (1950. IX. 840 d.) dalyviai

Įsėdi, K. Zaromskis; B. Čiočys, iždo globėja; Jonas Stoškus, pirmininkas Illinois-Indiana vyčių 
buvusi centro rast.; vyčių tėvas M. A. Norkūnas; kun. J. Grinius, Illinois-Indiana apskrities 
inkas; kun. J. C. Jutkevičius, Centro Vyčių dvasios vadas; kun. Al. Kontautas iš South Boston, 
..kis, Vyčių choro pirm.; inž. Antanas Mažeika, seimo prezidiumo pirmininko pagelbininkas;
986. Antroje eilėje matomi: Leonardas Šimutis, “Draugo” redaktorius, adv. J. Grish, buvęs 

i A. Gabaliauskienė ir J. Brazauskas. Seime buvo atstovaujamos visos apskritys: Naujosios Angli- 
atstovas iš Los Angeles, California.
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Vyčių apskričių veikimas
ILLINOIS INDIANOS APSKRITIS

Nuo Lietuvos Vyčių 36-to seimo iki Chicagos 
apskrities seimelio, kuris įvyko pernai lapkr. 19 
ir 20 d., apskritį gražiai tvarkė gabus pirminin
kas Andriejus Yuknis.

Illinois-Indianos apskritis turi susirinkimus 
sykį per mėnesį. Atgaivino šias kuopas per perei
tus metus su centro pirmininku: 24 kp. West 
Side, 55 kp. Indiana Harbor; 82 kp. Gary, India
na, 13 kp. Town of Lake, Chicago; 16 kp. Bridge
port 8 kp. Roseland, Chicago. Šių kuopų atgai
vinimas daug prisidėjo prie apskrities nuveiktų 
darbų. Buvo pasikalbėta su dvasios vadais bei 
buvusiais vyčių veikėjais ir turime viltį atgai
vinti kuopas: Dievo Apveizdos parapijoj, Šv. Pet
ro ir Povilo parapijoj, Šv. Kazimiero parapijoj, 
Chicago Heights ir net parapijose, kur dar ne
buvo vyčių jaunimo organizacijos.

Apskrities valdyba pageidavo, kad visos kuo
pos tinkamai atšvęstų Lietuvos Nepriklausomy
bės minėjimą. Vietinė 112 kuopa surengė didžiu
lę Lietuvos Nepriklausomybės šventę, kviečiant 
visas apskrities kuopas bendrai dalyvauti. Šiame 
parengime prisidėjo su menine dalim mūsų ap
skrities choras.

Šiemet kovo 5 d. minėjome metinę šv. Kazi
miero šventę. Minėjimas buvo Šv. Kryžiaus pa
rapijoj. Į šventę kvietėme visas Chicagos lietuvių 
katalikiškas organizacijas.

Apskrities choras savo veikimu bei pasiro
dymais meninėse programose daug prisidėjo gar
sinant mūsų organizaciją ir lietuvių vardą. Cho
ras parodė savo gabumus šiuose parengimuose: 
Lietuvių religiniam koncerte Šv. Antano para
pijos bažnyčioje sausio 22 d., Immigrants Pro
tective League, Lietuvos Nepriklausomybės pa
minėjime; metinis choro koncertas buvo garsioj 
Kimball salėj; choras dalyvavo programoj Com
munity Symphony Orchestra Amalgamated cen
tre, apskrities seimely giedodami šv. Mišias ir 
taipgi šv. Kazimiero šventėj. Chorą sumaniai di
riguoja muzikas Leonardas Šimutis Jr.

Metinė Vyčių diena įvyko liepos 4 d. Vytauto 
parke. Šis parengimas sutraukė gausingą minią 
žmonių ir davė apskričiai $1,614.45 pelno.

A NOTICE TO ALL SECRETARIES
The Supreme Council wishes to have a correct 

and up-to-date mailing list of all presidents and 
secretaries, so please send in these names and 
addresses to the Supreme Council Secretary

Stella Waitekus 
1339 S. 49 Ave.
Cicero 50, Ill.

Apskrities Lietuvių Reikalų komisiją sąžinin
gai tvarkė ponia Dolores Yuknis.

Elena Gudauskaitė tvarkė Lietuvybės komi
siją.

Kovo 5 d. per senjorų kuopos metinį bankie- 
tą buvo įteiktas 3-čias Lietuvos Vyčių organizaci
jos laipsnis. Kovo 12 d. Indiana-Harbor buvo 
įteiktas pirmas laipsnis. Vasario 26 d. ritualų ko
misija suteikė nariams pirmą ir antrą laipsnį.

Trys kuopos turi jaunamečių skyrius: 36— 
112 ir 82 (Gary, Indiana) Jaunuolių darbavima
sis gražus ir duos vaisių ateityje mūsų organiza
cijai.

36-tame vyčių seime Elizabeth, N. J., Chica
gos apskritis kvietė 37-tą Lietuvos Vyčių seimą 
Chicagon. Seimo komisijoj dalyvavo apskrities 
valdybos nariai, kuopų pirmininkai bei stambes
ni mūsų organizacijos nariai.

Kaip auskrities pirmininkas, dalvvavau visų 
kuonų anskritvje susirinkimuose, tik negalėjau 
dalvvauti 132 kuonos susirinkime Kankakee, Ill. 
Iš viso vvčių anskrities kuonų bei lietuvišku or- 
ganizaciiu susirinkimuose man teko dalyvauti 75 
kartus Chicagoje, Gary, Indiana Harbor.

Straipsniai buvo rašvti vvčių klausimu, apie 
kuonu ir anskričių veikimą šiuose laikraščiuose: 
Draugas, Vvtis, Amerika, Garsas, Amerikos 
Lietumis, Darbininkas, Southwest News Herald, 
Southtown Economist, Cicero Life. Cicero News, 
Town of Lake News, Back of the Yards Journal, 
New World, Bridgenort News, Brighton Park 
Life and McKinley Park Life ir didieji Chicagos 
laikraščiai.

Illinois-Indianos apskritis yra narys Tėvų 
Marijonų aukštesniosios mokvklos statybos ko
misijoj. Šiam darbui daug laiko pašventė mūsų 
narė Laura Yucius. Kiekviena kuona anskrityje 
prisideda prie šios katalikiškos darbuotės.

Anskrities kuopų veikimą gražiai nėr radiją 
garsino mūsų lietuvišku programų leidėjai, bū
tent — Paul Bron Saliner, Sophie Barčus ir 
“Margutis”.

Illinois-Indianos apskritis išleido apskrities 
valdybos bei visų kuopų valdybos narių sąrašą.

Illinois-Indianos apskritis yra narys Lietuvių 
Kataikų Federacijos ir turi atstovą.

Illinois Indianos apskrity yra gražus būrys 
tikrai pasišventusių veikėjų, kurie dirba Bažny
čios ir Tautos darbą. Šie asmenys daug priside
da savo patarimais ir aukomis prie mūsų darbuo
tės. Šis jųjų pasišventimas palengvina apskrities 
valdybos naštą.

Apsimokėjusių narių turim 514.
Jonas A. Stoškus

Illinois-Indianos apskrities 
Lietuvos Vyčių pirmininkas
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KNIGHTS OF LITHUANIA CHOIR sang during Mass (“Missa Solemnis” of Pietro Yon) and at the 
convention banquet several folk songs under the direction of Leonard J. šimutis. The choir is spon
sored by the Illinois-Indiana District of the Knights of Lithuania and members devote one evening 
a week for rehearsal. Their repertoire contains not only Lithuanian Choral music and folk songs but 
also music of many non-Lithuanian composers. The choir has sung at De Paul University, the 
Museum of Science and Industry, with the Community Symphony Orchestra, on radio station WGN, 
WCFL and at many civic and Lithuanian programs. Officers and members of the choir: Anne E. 
Shakes, president; Joseph Noreikis, vice president; Regina Benaitis, secretary; Josephine Jagmin, 
librarian; Virginia Balnis, Catherine Cibulskis, Julia Greičius, Helen Gudauskas, Lucille Joslin, Alice 
Mickewicz, Barbara J. Motiejus, Jeanne Pavis, Estelle Rogers, Helen širvinskas, Dana Stankaitis, 
Loretta Stankus, Eleanor Vasiliauskas, June žilius, Alvina A. Benaitis, Ruth R. Daukas, Ann Dum
čius, Ruth Kazlauskas, Birute Miniataitis, Jeanette Schaffer, Zita Simutis, Edward Augustaitis, 
Anthony Baltakis, John česunskas, John D. Dauginas, Albin Dzirvonas, Al Kriščiūnas, Vacys Pet
rauskas, Adam Shemezis, John Soliūnas, Vytautas Radžius, Edward Williams, Rapolas Baliauskas, 
Raymond Burns, Peter V. Gagle, E. B. Kancewick, Edward Kazlauskas, Vytautas Kazlauskas, Peter 
Novinsky, Bruno Pikoraitis and George žilius.

NEW-YORK — NEW JERSEY APSKRITIS

Prie mūsų apskrities prisideda dvi naujos 
kuopos, tai Albany, kuri yra nauja kuopa, ir 
Amsterdam, kuri atgaivinta. Teko mūsų apskri
ties valdybai susirašinėti su jais ir net nuva
žiavom, kai įvyko jų steigimo susirinkimas. Tad- 
gi vietoj 11 dabar yra mūsų apskrityje 13 kuopų. 
Narių skaičius pernai šiuo metu buvo 420, šiemet 
yra 498. Pridedant Albany kuopą su 10 narių ir 
Amsterdam kuopa su 20 narių, mūsų apskritis 
padidėjo 48 nariais.

Mūsų apskritis šiemet surengė pirmą kartą 
Lietuvos Nepriklausomybės šventės minėjimą 
savo apskrityje.

Mūsų apskritis šiemet, kaip ir kiekvienais 
metais surengė bendrą šv. Kazimiero šventės ko
munijos priėmimą ir pusryčius. Garbės svečias 
mūsų minėjime buvo vyčių tėvas M. A. Norkū
nas.

Apskrities veikla pagerėjo. Pora kuopų pri
sidėjo prie Lietuvių Reikalų komisijos darbo. 
Komisijos pirmininke yrą Ann Klem. Ritualo są

rašas padaugėjo, nes kuopos rengė ritualo cere
monijas.

Al. Wesey-Vasiliauskas, Pirm.

PITTSBURGH!) APSKRITIS

Pittsburgho apskritis iškilmingai minėjo šv. 
Kazimiero šventę. Abi kuopos bendrai ėjo prie 
šv. Komunijos. Turėjo iškilmingus pusryčius ir 
laipsnių įteilkimą.

Nuo balandžio mėnesio turim vyčių Pittsbur
gho apskrities radijo valandėlę kas sekmadienį. 
Valandėlė dabar laikoma viena iš geriausių. Tu
rime du pranešėju. Vienas iš jų, Vincas Kolicius, 
renka tai programai daugiau medžiagos.

Apskritis iškilmingai paminėjo Lietuvos Ne
priklausomybės šventę Vasario 16 d. Vyriausias 
kalbėtojas buvo prof. K. Pakštas. 62-tos kuopos 
tautinių šokių grupė atliko meninę programė.

Vyčių 19 kuopa surengė lituanistikos paskai
tų. Vyriausias kalbėtojas buvo prof. K. Pakštas.

Vyčių 62-ta kuopa pasižymi tautinių šokių 
grupe. Ji atliko tautinių šokių programos dali
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Zuzana Mažeikiene (Pittsburgh), 4-to laipsnio narė, su 
savo vyru, vyčių garbės nariu, kuris buvo seimo prezidiu
mo vice-pirmininku. S. Mažeikienė buvo vienintelė mote
ris, apdovanota seime šiuo aukštu garbės ordinu

viešame Lietuvos Nepriklausomybės minėjime 
vasario 12 d., vyčių minėjime vasario 17, balan
džio 29 d. Carnegie Music Hall lietuviško meno 
vakare Amerikos publikai ir gegužės 19 d. “Pitts
burgh Welcome Week” Forbes Field Stadium, 
kur buvo iki 15,000 žiūrovu ir tik lietuviai šoke- z C
jai. Vyčiai buvo transliuoti per televiziją. Tai 
suteikė lietuviams nepaprastą garbę, ypač vy
čiams.

Pittsburgho apskritis buvo suruošus susiar
tinimo programą visiems tos apylinkės buvusiems 
tremtiniams.

Apskritis aktyviai dalyvavo Federacijos ir 
lietuvių katalikų veikime.

Victor Zink, 
pirmininkas

OHIO—MICHIGAN APSKRITIS
Pereitais metais mūsų apskritis padidėjo na

rių skaičiumi, suorganizavome vieną naują kuo
pą, 134-tą, Cincinnati, Ohio. Kuopų veikimas bu
vo sėkmingas. Kelios apylinkės apskrities ribose 
galėtų turėti vyčių kuopas, bet dar neturime dėl 
šaltumo ir priešingumo tų, kurie užima autorite
tingas pozicijas tose vietovėse. Suradome vieną 
kitą geros valios asmenį, kurie duoda mums vil
ties. Tęsime toliau savo pastangas išugdyti Lie
tuvos Vyčių organizaciją mūsų rajone.

Pr. Gudelis
Apskrities pirmininkas

REZOLIUCIJOS, PADĖKOS, PAGEIDAVIMAI

Rezoliucija
Nutarta, kad Centro Valdybos rinkimai būtų 

pirmas darbo punktas paskutinėje seimo sesijoje.
Pageidavimas

Laikui sutaupyti Centro Valdyba turėtų re
komenduoti narius į seimo prezidiumą ir į įvai
rias seimo komisijas. Pats seimas taip pat gali 
nominuoti asmenis.

Pageidavimas
Seimo rengimo komisijos planai turėtų būti 

patvirtinti Centro Valdybos, su dvasios vadų 
žinia.

Rezoliucija
Turint mintyje Lietuvių Reikalų komisijos 

nuveiktus darbus bei tos komisijos veiklos svar
bą, Lietuvos Vyčių 37-tasis visuotinis seimas nu
taria pratęsti toliau šios komisijos veiklą ir nuo
širdžiai skatina visas be išimties kuopas įsteigti 
savo atskiras Lietuvių Reikalų komisijas; tuo pa
čiu seimas paveda sekančiam seimui rezoliucija 
įsteigti nuolatinę Lietuvių Reikalų komisiją.

Rezoliucija
Lietuvos Vyčių 37-tas seimas nutaria kun. St. 

Railos paskelbtas lietuviškumui ugdyti varžybas 
pratęsti dar dvejus metus, pridedant d.ar lietu
višku knygų platinimą. Šiam darbui vadovauti 
seimas paskiria centro vicepirmininkus ir kuopų 
vicepirmininkus.

Pageidavimas
Priimta, kad Centro pirmininkas paruoštų 

seimui bendrą Centro Valdybos metinį raportą, 
suglaudžiant visų Centro Valdybos narių prane
šimus, išskyrus iždininko ir iždo globėjų.

Rezoliucija
Kadangi dabartiniu metu angliškai kalban

čiai visuomenei nėra pritaikytų brošiūrų apie 
Lietuvos istoriją, kultūrą ir partizanų veiklą dėl 
Nepriklausomybės, siūloma, kad Lietuvos Vyčiai, 
ugdydami M. Avietenaitės pageidavimą, išrinktų 
komitetą, kuris parūpintų tokios brošiūrėlės iš
leidimą.

Pageidavimas
Vyčių seimas kreipiasi į lietuviškųjų parapijų 

kunigus, kviesdamas juos padėti organizuoti lie
tuvių kilmės jaunimą į vyčių kuopas, nes vyčiai 
dirba Dievo ir Tautos labui ir yra tvirta ir tikroji 
atspara pieš komunizmą, kuris gresia išnaikinti 
mūsų Tautą ir užvaldyti visą pasaulį.

Pageidavimas
Apskričių seimelių rengėjai raginami įvesti į 

seimelių programas daugiau konkretaus darbo— 
veiklos svarstymą, parodas, meniškus pasirody
mus, o neužpildyti programų vien pasilinksmini
mais ir nereikšmingais raportais.

Rezoliucija
Remdamasis Lietuvos Vyčių garbės narių ko-
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.misijos sprendimu, 37-tasis Lietuvos Vyčių vi
suotinis seimas nutaria pakelti į garbės narius:

1. Panelę Feliciją Grendelytę, So. Bostono 
17-tos kuopos narę;

2. Advokatą Antaną Jankauską (Young), So. 
Bostono 17-tos kuopos narį;

3. Joną Kasulaitį, Cicero, III. 14-tos kuopos 
narį;

Padėka
Advokatui Antanui Young už jo daugelio me

tų darbą Ritualo Komisijoj seimas reiškia di
džiausią padėką ir siunčia jam vytiškus linkė
jimus.

Rezoliucija
Priimta, kad Ign. Sakalas, kuris renka Lie

tuvos Vyčių organizacijos istorinę medžiagą, iš
leistų istoriją prieš seimą, kurs minės organiza
cijos 40 metų įsteigimo sukaktį 1952 metais.

Rezoliucija
Lietuvos Vyčių 37-tasis visuotinis seimas nu

taria šaukti 38-tąjį seimą New Yorke, 12-tai kuo
pai šeimininkaujant.

Rezoliucija
Seimas džiaugiasi gavęs nuoširdžiausius pre

lato Mykolo Krupavičiaus sveikinimus iš Euro
pos ir su malonumu prisimindamas jo svečiavi- 
mąsi, su didžia pagarba ir prisirišimu siunčia jam 
nuo savęs draugiškus linkėjimus. Seimas taip 
pat, įvertindamas jo brangius patarimus, pasižada 
ateityje vis daugiau rūpintis lietuvių kalbos ir 
lietuvių dvasios gaivinimu. Lietuvybės gaivnimo 
reikale Lietuvos Vyčiai pilnai užgiria reikalą 
įsteigti Amerikoje šaką Pasaulio Lietuvių Ben
druomenės ir skirti komisiją, kuri užmegstų ry
šius su Bendruomenės vadu prelatu M. Krupavi
čium, ir jojo vadovybėj pradėti Bendruomenės 
skyriaus veiklą Amerikoje. Lietuvos Vyčiai taip 
pat ragina ir kitas Amerikos organizacijas ir vi
sus susipratusius lietuvius patrijotus prisidėti 
prie šio labai svarbaus darbo, kuris, tikime, nu
švies šviesesnę ateitį mūsų Tautai, įgyvendinant 
mūsų kasdieniniame gyvenime Pasaulio Lietuvių 
Bendruomenės pateiktus šūkius.

Rezoliucija
“Vytyje” atspausdinti svarbesnius seimo ra

portų punktus ir nutarimus.
Rezoliucija

Lietuvos Vyčių 37-tasis visuotinis seimas nu
taria paremti Tėvus Marijonus visuose jų dar
buose, ypač jų vajuje pastatyti naują mokyklą 
bernaičiams.

Rezoliucija
Lietuvos Vyčių 37-tasis visuotinis seimas nu

taria toliau remti BALF’ą ir skatina visas kuopas 
prisidėti prie savo parapijos BALF’o skyriaus 
veikimo.

Rezoliucija
Lietuvos Vyčių 37-tasis visuotinis seimas nu

taria pasiųsti rezoliucijas, reikalaujančias Ame
rikos valdžią ratifikuoti “Genocide Convention.”

Rezoliucija
Pavesti vienam asmeniui, būtent Juozai Bo

ley, paruošti naują konstitucijos laidą su patai
syta lietuvių ir anglų kalba.

Rezoliucija
Nutarta, kad seimas pasveikintų VLIKą, 

ALTą, Lietuvos ministerį Washingtone, Lietuvos 
vyskupus tremtyje, Ateitininkų pasaulio Federa
ciją, lietuvių katalikų laikraščių redaktorius: 
“Draugo”, “Darbininko”, „Lietuvių Žinių”, “Tė
viškės Žiburių”, „Lietuvių Dienų” ir kt.

Rezoliucija
Lietuvos Vyčių 37-tasis visuotinis seimas nu

taria nuoširdžiausią bei giliausią padėką išreikšti 
prelatui Baliui Urbai už įspūdingas bažnytines 
pamaldas, jo parapijoje atlaikytas, varg. Anta
nui Pociui, muzikui Leonardui Šimučiui Jr. ir 
Chicagos apskrities chorui už tikrai menišką gie
dojimą, visiems kitiems kunigams, Chicagos ap
skrities ir visai seimo rengimo komisijai, kuri 
nuoširdžiai dirbo surengti šį 37-tąjį seimą, ir vi
siems kitiems, kurie vienaip ar kitaip prisidėjo 
prie šio seimo gražių pasekmių.

Rezoliution
The thirty-seventh Annual Convention of the 

Knights of Lithuania, in session September 8, 9, 
and 10, 1950, at the Sherman Hotel in Chicago, 
Illinois, unanimously adopted the following Re
solution:

WHEREAS, World War II was fought for the 
purpose of the total destruction of totalitarian ty
ranny, for the restoration of freedom to sub
jugated states and nations, and for the establish
ment of a peace which would afford to all nations 
the means of dwelling in security within their 
own borders; and

WHEREAS, The principles of the Atlantic 
Charter and the United Nations Declaration were

Mayor Kennelly of Chicago receives a K. of L. pin from 
Al Wesey, president, while Mrs. Adele Gabaliauskas of 
Pittsburgh, honorary member and co-chairman of the 
convention looks on.
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STAN KANCEWICK, member of Roseland C-8, Chicago, 
des:gned left illustration (story of the Knights of 
Lithuania) on the cover page of the Convention Program 
Book. Mr. Kancewick developed his natural artistic 
talents at the American Academy of Art and at the 
Chicago Art Institute. While in the U. S. Navy, he was 
artist for Office of Naval Officer Procurement, Board 
of Trade Building in Chicago and artist in charge, for 
Advanced Base Supply Training Command at Camp 
Peary, Williamsburg, Va., Illustrators Unit of Bureau
of Naval Personnel, Washington, D. C., and taught class of Waves in 
script writing. Stan is in great demand by commercial printing houses 
for his original and creative illustrations. He handles every type of art 
assignment — designing of numerous displays, the biggest being the 
“Chicago-land Musical Festival” for Soldier Field, Chicago, trophy and 
stage-setting design, design of certificates, trade - marks, letterheads, 

greeting cards, magazine illustrations (photography combined with artbooklets, folders, posters,
work) and cartooning. Fie was affiliated with Clearing, Illinois Plant of Continental Can Co., Inc. and
Gary Steel Works, Carnegie-Illinois Steel Corporation, as plant artist. He is member of several
organizations, including Lithuanian University Club, American Legion, Roseland Toastmasters Club 
and Chicago Federated Advertising Club.

subscribed to by all the major Powers of the 
world, including the United States of America 
and the Union of Soviet Socialist Republics; and

WHEREAS, The U.S.S.R. has trampled un
foot her solemn pledges and undertakings by 
forcible and illegal seizure and subjugation of 
Lithuania, Latvia, and Estonia, and by destroy
ing the human rights and fundamental freedoms 
of their peoples by the perpetration of the crime 
of genocide; by imposing her domination on Po
land ant other neighboring states, and by in
stigating and supporting war in China and Ko
rea; and

WHEREAS, The United States of America 
has defended and is now defending the principles 
of national independence and territorial inte
grity, and of human rights and freedom; and

WHEREAS, The members of the Knights of 
Lithuania have served and are serving in the 
armed forces of the United States for the defense 
of freedom and human rights in Europe and Asia, 
where sovereign rights and territorial integrity 
are threatened by Soviet aggression and imperia
listic instigation and support of war in Asia;

Now, Therefore, BE IT RESOLVED, That we 
condemn the Soviet aggression against and occu
pation of Lithuania, and the oppression, perse
cution and annihilation of the Lithuanian nation 
by murder and deportations;

BE IT FURTHER RESOLVED, That we re
quest and urge the United States Government to 
renew the defense of the Lithuanian nation by 
instituting an investigation through the United 
Nations of the Soviet crime of genocide in oc
cupied Lithuania; by demanding directly and 
through the United Nations, that the Soviet 
Union halt the murders and deportations of the 
Lithuanian people; that the Soviets withdraw 
their armed forces, agents, and colonists from Li-
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thuania; that they return Lithuanian deportees 
from Siberia and other parts of the Soviet Union 
to Lithuania; that the Soviets abide by their 
bilateral and multilateral treaties and bv the At
lantic and United Nations Charters;

BE IT STILL FURTHER RESOLVED, That 
this Resolution be forwarded to the President 
of the United States and to the Secretary of State 
of the United States, and that copies thereof be 
sent to the United States Senators and Congress
men of all those states and districts where there 
are Councils of the Knights of Lithuania; to the 
United States Delegation to the United Nations; 
and the English and Lithuanian press.

“VYTIS” CORRESPONDENTS CLASS
Saturday noon, September 9th, at the Sherman 

Hotel, Chicago, Joseph Boley, instructor, gave 
a few important suggestions that might help us 
to make our Council Correspondence in the 
VYTIS more interesting. It was well attended 
by the following: Mary Greblowski (3), Hedy 
Sarcewicz (3), Nellie Arunski (25), W. Senkus 
(52), Angela Masionis (17), Helen C. Pinkin 
(52), Johnny Jatis, Jr., John Zemis (78), Slvia 
Raczkus (112), Leonard Valiukas (96), Teresa 
Kasper (116), Helen Belconis (103), Augusta 
(Googles) Gudas (112), Edward A. Sabis (7), 
Anne Karitis (135), Angela Sarapas (26), Mary 
Trainy (25), Bertha Ciocys (103), Stella Kuizim 
(82), Kastas A. Zaromskis (36), Sophia Žukas 
(36), Martin W. Rusgi (67), Anne Markūnas 
(62), Stella Markin (6), Steven Bundonis (113), 
Jean Walkauskas (19), Tom Punkett (102), 
Bertha Savickis (103), Tillie Kaupinis (19), 
Ruth Savickis (103), Helen Avizynis (103), 
Peggy Zakaras (36), Bernice Novom (13), Joseph 
Noreikis (8), Fr. Paul Gailevičius (134) and 
Laura Yucius (5).
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SVEIKINIMAI VYČIŲ SEIMUI
KARDINOLO SAMUEL STRITCH SVEIKI

NIMAS

My dear Mr. Jatis:

I thank you for your letter in which you tell 
me that the Knights of Lithuania, a Catholic 
American organization, will hold its 37th Na
tional Convention in Chicago on the 8th, 9th, and 
10th of September. May I ask you to say to the 
Delegates that I welcome them to Chicago and 
that I ask God’s blessing upon their convention. 
These days particularly it is a grand thing for our 
Americans of Lithuanian descent to express 
publicly their Faith and to pray for a peace of 
justice and charity.

With best wishes,
Sincerely yours in Christ,

Archbishop of Chicago
Cardinal Samuel Stritch

ADLAI E. STEVENSON, ILLINOIS GUBERNA
TORIAUS SVEIKINIMAS

Dear Mr. Jatis:

I am happy to extend cordial official greet
ings to the delegates attending the national con
vention of the Knights of Lithuania. I am sure 
they will receive in Chicago a typically friendly 
welcome and that they will experience the hospi
tality for which Chicago is noted.

Upon your organization, and all others de
dicated to the furtherance of our democratic 
ideals, there rests today an especially heavy re- 
sponsibity for enlightened leadership. That re
sponsibility is to promote by every means the 
unity, the physical and spiritual strength which 
America needs today as it confronts the grim 
challenge of world Communism.

For many years the Knights of Lithuania has 
been a medium through which many thousands 
of American-Lithuanians could channel their fra
ternal and cultural activities, for the benefit not 
only of the members of your organization but in 
the best interests of the nation. Such organiza
tions as yours have contributed immeasurably 
to American progress in every field.

I hope your 37th annual convention in Chi
cago will be successful in every way, and that it 
will provide the inspiration for carrying on the 
good work of your organization in an ever widen
ing sphere.

Sincerely yours,
Adlai E. Stevenson

Governor

SESERŲ KAZIMIERIEČIŲ SVEIKINIMAS
SEIMUI

Brangieji,

Bažnyčios ir Tėvynes meilė Jus šiandien su
vedė. Tad sveikiname Lietuvos Vyčių dvasios va
dus, atstovus ir visus dalyvius, susirinkusius į 
37-tąjį Lietuvos Vyčių seimą.

Linkime Jums įnešti į lietuvišką vyčių orga
nizaciją — apšvietimo lobyną — kuo daugiausia 
vertybių — moralinių ir socialinių.

Meldžiame Aukščiausiąjį, kad Jūsų pasiau
kojimą laimintų taip, kad pajėgtute sėkmingai 
nustatyti tinkamas gaires ateities veiklai — Die
vui ir Tėvynei.

Jums atsidavusios Kristuje,
ŠVENTO KAZIMIERO SESERYS

Motina M. Juozapa

"DRAUGAS" SKELBIA POEZIJOS 
KONKURSĄ

1. Dienraštis “Draugas” skelbia eilėraščių 
konkursą. Paskutinė data konkursui skiriamiems 
eilėraščiams įteikti — 1950 m. lapkričio 1 d.

2. Už du geriausius eilėraščius skiriamos pre
mijos: I — 50 dolerių ir II — 30 dolerių. Premi
jas parūpins “Draugo” Bendradarbių Klubas.

3. Premijuotiniems eilėraščiams nustatyti tei
sėjus paskirs: du Rašytojų Draugija, du Lietuvių 
Kultūros Institutas ir vieną “Draugas”.

4. Tema paliekama pasirinkti pačiam rašy
tojui. Pageidaujama, kad eilėraštis būtų para
šytas mašinėle ir neilgesnis kaip du ar trys pus
lapiai.

5. Autorius gali siųsti vieną, du arba tris eilė
raščius, pasirašytus tuo pačiu slapyvardžiu. Pre
mija tegalės būti skiriama tik viena tam pačiam 
autoriui.

6. Kūrinius siųsti adresu: Poezijos Konkurso 
Komisijai “Draugas”, 2334 S. Dakley Ave., Chi
cago 8, Ill.

7. Sprendimo bešališkumui patikrinti autoriai 
turi pasirašyti slapyvardžiu, o atskirame užda
rame voke pažymėti savo tikrąją pavardę ir ad
resą, taipgi įrašant siunčiamų eilėraščių pavadi
nimus ir pasirinktą slapyvardį.

8. Siųsdami savo eilėraščius konkurso komi
sijai, rašytojai tuo pačiu sutinka, kad jų kūriniai, 
premiją laimėję ar nelaimėję, gali būti išspaus
dinti “Drauge”.
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DRAUGAS" APIE VYČIUS
Kad Amerikos lietuviai nenorėjo mirti tau

tine mirtimi, t. y. išnykti čia, kaip lietuviai, ma
tome iš jų susirūpinimo savo jaunimu. Jie steigė 
ir užlaikė vaikams mokyklas, kūrė organizacijas 
ir t. t. Viena tokių organizacijų, ilgiausiai išsi-

Leonardas J. šimu
tis, “Draugo” redak
torius ir vyčių gar
bes narys sveikino 
delegatus seimo 
metu.

laikiusi, daugiausiai nusipelniusi, yra L. Vyčių 
organizacija, sulaukusi 38 metų amžiaus ir šian
dien pradedanti savo 37-tąjį seimą Chicagoj.

Atsižvelgdami į dabartinę visos mūsų tautos 
būklę, L. Vyčių siemo proga turėtume pagalvoti, 
kaip daugiau jaunimo įtraukti į tautinius lietu
vių sąjūdžius, kaip sėkmingiau jį auklėti ir glo
boti. Mes čia nekeliame klausimo apie reikalą 
jaunimu rūpintis. Jis visiems aiškus. Ir gerų norų 
netrūksta. Svarbiau yra kalbėti apie veikimo 
metodus, kurių pagalba būtų galima daugiau jau
nų žmonių įjungti į mūsų organizacijas ir dau
giau nuveikti.

Reikalinga globa
L. Vyčiai jungia lietuvių katalikų jaunimą. 

Jie turi ir Kunigų Vienybės ir ALRKF pritari
mą ir paramą. Tačiau ne visose parapijose susi
daro palankios sąlygos jų skyrių (kuopų) veiki
mui. Čia reiktų kas nors padaryti ir tai šiame sei
me, kad vyčių skyriai įsisteigtų visose mūsų pa
rapijose, kad jie pasidarytų parapijų pažibomis ir 
savo gražios, metodingos veiklos pavyzdžiais 
šviestų visam lietuvių jaunimui.

Mūsų manymu, šis vyčių seimas turėtų spe
cialiu būdu apeliuoti į kunigus, kad jie visi prak
tišku būdu, bet ne vien formaliai, įsijungtų į or
ganizaciją ir stotų jos veikimo priešakiu.

Katalikiška organizacija, ypač jaunimo, kaip 
visiems gerai žinoma, be dvasiškių paramos ir 
pagalbos, sėkmingai negali viekti. Ir iš viso ji 
negali veikti ten, kur nebus klebono pritarimo.

Vadų paruošimas
Ar kas galėtų abejoti klebonų noru savo pa

rapijoj turėti gerai suorganizuotą ir gražiai vei
kiantį lietuvių katalikų jaunimą? Abejonės ne
gali būti. Jei kur dar nėra L. Vyčių kuopos, tai 
dėl to gal, kad nebuvo kas galėtų su jais susi
tarti, kas padėtų ją įkurti.

Su L. Vyčiais beveik yra taip, kaip su skau
tais. Reikia vadų, reikia globėjų ir rėmėjų. Jei 
neturi specialaus globėjų komiteto, jei neturi pa
tyrusio vado, nė nebandyk skautų vienetą orga
nizuoti. Ir šiaip jau jaunimo vienetai negali sėk
mingai veikti, jei jų neglobos klebonai, jei jie ne
turės paruoštų, patyrusių vadų. Tad, šis Vyčių 
seimas tepraveda nutarimą organizuoti specia
lius vadų kursus ne viename bet kuriame rajone, 
bet visur.

Vyčių sendraugiai
L. Vyčių organizacija yra laikoma jaunimo 

organizacija, tačiau jos nariais gali būti ir senes
nio amžiaus žmonės. Tai nėra bloga. Tačiau gal 
tiksliau būtų, bent ten, kur didesnės kuopos vei
kia, sudaryti dvi sekcijas — tikrųjų vyčių ir sen
draugių. Pastarieji veikia atskirai, tačiau į juos— 
sendraugius būtų žiūrima, kaip į jaunųjų globė
jus, jų veiklos rėmėjus. Šitaip tvarkėsi Lietuvos 
Ateitininkija ir jai tai sekėsi. Tokiu susitvarky
mu, gali būti, labiau sektųs ir daugiau tremtinių 
jaunimo organizacijon įtraukti.

I g. Sakalas, 
“Draugo” redak
torius ir garbės 
narys sveikino 
delegatus ir da
lyvavo seime.

Pažymėtina sukaktis
Nėra abejonės, ligšiol vyčių nuveiktieji dar

bai yra gražūs ir sveikintini. Ypač džiugu, kad 
ir dabar, kuomet didelė narių dauguma susidaro 
iš vietos (Amerikoj gimusio) jaunimo ir kuo
met organizacijai vadovauja savo tėvų krašto nė 
nematę, Lietuvos ir jos laisvinimo reikalais nuo
širdžiai rūpinasi.

Tenka pagirti vyčius ir dėl to, kad jie pajėgė 
išlaikyti savo gražų žurnalą “Vytį” per 35 me
tus. Šis žurnalas buvo nutartas steigti 1915 m. 
Vyčių 2-me seime, įvykusiame Chicagoj (Šv. 
Jurgio par. salėj). Tų pačių metų rudenį žurna
las ir pradėtas leisti. Taigi, 37-tas seimas galės 
savo organizacijos laikraščio trisdešimt penkių 
metų sukaktį paminėti.

“Draugas”, 1950 m. rugsėjo 8 d.
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TRUMPAI IŠ SEIMO
37-tasis vyčių seimas įvyko Chicagoj rugsėjo 

8-9-10 dienomis.
Vyčių seimo atidarymo pamaldas Švento Jur

gio parapijos bažnyčioje atlaikė ir sveikinimo 
žodį pasakė kun. J. Grinis, Seimo Rengimo Ko
misijos narys. Įeinančius į bažnyčią “in corpore” 
komp. A. Pocius pasitiko vargonų maršu. Tarpe 
virš 200 atstovų-ių matėsi M. Norkūnas, vienas 
organizacijos steigėjų, buvęs centro pirm. J. 
Boley, “Vyties” antroji red. F. Grendelytė, adv.
J. Grish ir visa eilė kitų žymių organizacijos na
rių. Po pusryčių parapijos salėj, seimas atida
rytas Sherman viešbutyje.

Seimą atidarė seimo ruošimo komisijos pir
mininkas Jonas Stoškus.

Organizacijos centro pirmininkui J. Juozai
čiui vadovaujant, sudarytas prezidijurnas ir ko
misijos.

Seimo pirmininku išrinktas A. Vasiliauskas, 
Great Neck., N. J. Vicepirmininkai: A. Mažeika 
ir A. Gabaliauskienė, abu iš Pittsburgh.

Sekretoriatą sudarė: St. Brozas iš Cicero ir 
Phil. Rekašis, Chicago, Ill.

Rezoliucijų komisijon išrinkti: kun. J. Jutke- 
vičius, Worcester, Mass., kun. A. Kontautas, S. 
Boston, kun. M. Urbanavičius, Hinsdale, Ill.,
K. Yakutis, Worcester, J. Katarskis, Dayton Ohio 
ir J. Boley, N. Y. Ši komisija ėjo ir sveikinimų 
komisijos pareigas.

Mandatų komisiją sudarė: A. Klem, Harris- 
son, N. J., A. Simon, Pittsburgh, St. Contons, S. 
Boston, Dorothy Miller ir Kostas Savickas.

Tvarkos prižiūrėtojai buvo J. Jesulaitis ir 
Edv. Lukošaitis.

Vėliavų pagerbimui vadovavo Don Varno le
gionierių postas.

SVEIKINIMAI
Žodžiu sveikino:
Lietuvos konsulas Petras Daužvardis; Cook 

County Clerk Richard J. Daley; Kun. J. Grinis, 
Illinois-Indianos apskrities dvasios vadas, Ku
nigų Vienybės vardu; Joseph Boley, BALF var
du; Kun. VI. Karalevičius — Ateitininkų centro 
valdybos vardu; Al Wesey-Vasiliauskas, New 
York—New Jersey apskrities vardu; kun. Juozas 
Vaškas, M.I.C., Tėvų Marijonų provincijos vardu 
ir Tėvų Marijonų seminarijos vardu; K. Kleiva— 
Tremtinių draugijos vardu.

Telegramomis ir laiškais gauti šie sveikini
mai:

Kardinolas Samuel Stritch — Chicagos arki
vyskupas; A. E. Stevenson — Illinois gubernato
rius; Šv. Kazimiero Seserys; A. Vaičiulaitis, “Vy
ties” redaktorius; Jonas Stasilionis; Matas Zujus, 
garbės narys ir “Garso” redaktorius; Kun. J. J.

Bertha Ciocys of 
Providence, trus
tee.

Valantiejus, garbės narys, Waterbury, Conn, (su 
$15 auka).

Toliau buvo pradėti pranešimai. Išklausius 
valdybos narių pranešimų, buvo įdomi M. Avie- 
tėnaitės paskaita.

Šeštadienį posėdžiai prasidėjo 9:30 vai. Tą 
dieną seimą aplankė Chicagos majoras Kennelly. 
Posėdžiuose iškelta daug svarbių klausimų.

IŠKILMINGOS PAMALDOS
Sekmadienį įvyko vyčių seimo iškilmingos 

pamaldos Šv. Jurgio parapijos bažnyčioje. Pamal
das laikė prel. B. Urba, asistuojant kun. Tamu
levičiui ir kun. P. Kelpšai. Pamokslą pasakė vy
čių centro dvasios vadas kun. J. Jutkevičius. Pa
mokslo tema — aktyvi katalikiška, lietuviška ir 
vytiška veikla.

Šv. Mišias giedojo vyčių choras, vadovauja
mas L. Šimučio, Jr.

Pamaldų metu ketvirtojo vyčių laipsnio prie
saiką davė šie asmens: prel. B. Urba, kun. J. 
Šaulinskas, kun. K. Bičkauskas, konsulas dr. P. 
Daužvardis, Zuzana Mažeikienė, Antanas ir Bro
nė Lėkiai ir Al. Krencius.

Ypatingai įspūdinga buvo susitelkimo minutė 
— malda už mirusius vyčius ir visus lietuvių vi
same pasauly. Pamaldos baigtos vyčių himnu.

Šalia Vyčių vėliavų pamaldose dalyvavo Da
riaus-Girėno ir Don Varno postų bei Chicagos 
skautų vėliavos.

Po pamaldų buvo bendri pusryčiai Šv. Jurgio 
parapijos salėje. Dalyvių — apie 300.

Sekmadienį buvo baigti seimo darbai.

DALYVAVO
Iš viso seime dalyvavo 204 atstovai. Buvo at

stovaujamos 36 kuopos ir visos 5 apskritys — 
Naujosios Anglijos, New Yorko-New Jersey, 
Pittsburgho, Ohio-Michigano ir Illinois-Indianos.

Seime buvo įsiregistravę 42 svečiai.
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ĮVAIRENYBES iš pranešimų
24 kuopose suorganizuotos atskiros lietuvybės 

išlaikymo komisijos.

Šiais metais suteikti 272 laipsniai. Nuo 1940 
metų suteikta 1800 laipsnių.

Organizacija per metus padidėjo dešimčia 
kuopiį ir 490 narių.

Neprarasta nė vienos kuopos. Chicagoje at
gaivintos 6 kuopos.

Šių metų balansas buvo 1228 doleriais padi
dėjęs, lyginant su pernai metais.

Geriausi vyčių chorai yra Chicagoje, Detroite 
ir Rochesteryje.

Brooklyno kuopa stipriai pasirodė su dramos 
sekcija.

Nepaprastai daug nuveikė Lietuvių Reikalų 
Komisija. Būtinai perskaitykit komisijos pirmi
ninko pranešimą šiame numeryje!

Buvusioji Centro Valdybos protokolo rašti
ninkė Sylvia Raczkus, be tiesioginių pareigų, di
delį darbą atliko, ruošiant vyčių seimą.

Buvusioji Centro Valdybos finansų raštininkė 
Dorotėja Miller pernai metais parašė 736 laiškus 
dėl narių duoklių ir kitais reikalais. Išsiuntė na
riams 991 atvirutę primenant apie duoklių mo
kėjimą. Padarė 589 naujų narių korteles. Du kar
tus pertvarkė “Vyties” skaitytojų sąrašą.

Buvusioji Centro Valdybos raštininkė Philo
mena Rekašius pernai parašė vyčių reikalais apie 
300 laiškų.

PARADE — Sunday morning before Mass., headed by 
John Stoskus, veteran and president of the district.

ROCHESTERIO 93 KUOPOS VYČIAI, SUVAIDINĘ "KURČIĄ ŽENTĄ IR 
"KUPROTĄ OžELj”. Apačioje sėdi: Kostas Mačiulis, Marija Grebliūnienė, 
Alfonsas Dziakonas, Vanda Burneckytė. Viršuj: Stasys Ilgūnas, Juozas 

Kaributas, režisorius Bliūdininkas ir Krakauskas.

K. of L. CALENDAR
October 27 — Worcester, Mass. (116) 

Military Whist.
October 28 — Worcester, Mass. (26). 

Harvest Dance.
October 28 — Chicago, Ill. (5) Hallo

ween Dance.
November 4-5 — Ohio-Michigan Dis

trict Convention. Host: Dayton, 
Ohio (96). (date changed)

November 4 — Elizabeth, N. J. (52) 
Anniversary Dance.

November 5 — Ansonia, Conn. (135) 
Dance.

November 11 — South Boston, Mass.
(17) Annual Dance, Somerset Ho

tel, Boston.
November 15 — Worcester, Mass. 

(116) Parish Silver Jubilee Mins- 
treal Show and Dance. David 
Vaškas, general chairman.

November 18 — Detroit, Mich. (102) 
Pre-Advent Dance.

November 19 — Gary, Indiana (82) 
Banquet-Junior Softball Team.

November 22 — Worcester, Mass, 
(26) Dinner-Dance.

22

22



1 have been an active member of great joy 
Of the Knights of Lithuania, Council 5, Chicago, Illinois. 
I’ve worked on committees; to the District was a delegate, 
And Vice-President of my council until I met up with fate. 
You see, I had an accident this past July a year ago, 
And though hospitalized since then, I want all to know, 
My spirit and best K. of L. wishes for continued success go to you, 
Although I was unable to be at the 37th Annual Convention in 

[body, 
Drop me a cheerful little note or card to help fill in the days 
I spend in my lonely room. This message I would like to convey 
To hear from my fraternal friends will give me greatest pleasure, 
And the amount of happiness you can bring, even I could not 

[measure.
Thanks one and all for your expressed kindnesses in the past, 
Won’t you please keep up my spirits as long as my stay here lasts? 
My address is MISS LORETTA HUSHKA

Cook County Children’s Hospital 
Ward 66, Chicago, Illinois.

MENTURIS NO. 3.
Gerbiamosios, gerbiamieji, 
Menturis ilgai tylėjęs, 
Štai prabyla ir vėl jis, 
Trečią kartą i jumis.

Oi eina šakar makar,
Kas šiandieną tai ne vakar.
Oi eina oi, oi, oi,
Nežinia kas bus rytoj.

Jei pabrūžinsim kam šonus, 
Būkite jūs mums malonūs, 
Jeigu kas kam nepatiks, 
Manom, kad tikrai nepyks.

Oi čia . . .

Sako, pamatėm Sherman hotelį, 
Ir daugiau nieko, mielas broleli.

Tad Petronėlė pasakius ačiū, 
Norėjo grįžti nieko nemačius.

Kai Šato kluban daugel nuvyko,
Tilo j noras grįžti namo pranyko.

Ten mūsų vyčiai turėjo progą,
Tuštint kišenes ir gauti slogą.

Mūsų atstovai visi seimavo,
Daug ką kalbėjo ir diskutavo.

Daug gražių minčių ir patarimų,
Jūs, Vyčiai, vežkit ligi pat namų.

Namo sugrįžę jūs tvirti būkit, 
Būrin gelžinių vilkų pakliūsit.

KUPLETAI (Gaida: trulia, trulia...) 
Vyčiai į seimą oi suvažiavo, 
Ir nemanykit, kad apsigavo.

Trulia, trulia . . .
Čikaga garsi yra nuo seno, 
Nes čia lietuvių daugel gyvena.

Užtat pasaulis jau visas žino, 
Kad ji sostinė mūsų vadinas.

Čia visos gatvės išbrukavotos, 
Kiekvieną dieną švariai nušluotos.

Todėl ją vyčiai seimui parinko, 
Nes jiems geriausiai čia ir patinka.

Lm 1X01 i I vyci^ trupe “ivienturis", kuri, vadovaujama
kun. J. Katarskio iš Dayton, Ohio, padainavo šeiminiam 
bankiete čia dedamus kupletus.

AR AŠ, TAU, VYTI, NESAKIAU
Gaida: Ar aš tau, sese, nesakiau .. .

Ar aš tau, vyti, nesakiau,
Kad eik į posėdžius anksčiau,
Nes dvasios vadas žodį tars, 
Ir už vėlavimą išbars.

Visi mes vyčiais norim būt,
Tvirtai laikytis nepražūt,
Ir kai valdybon renka mus,
Tai mes pasakom — nieks nebus.

Aš laiko, sako, neturiu,
Nes dar tebesu singeliu,
Ir kol negausiu aš žmonos, 
Neprisidėsiu prie valdžios.

Antosė tarė, aš pana,
Valdžios nemėgstu ir gana,
Ko jūs prikibot prie manęs, 
Aš greitai rengsiiL vestuves.

Čikagos vyčius reik pagirt,
Nes teko vargo jiems patirt,
Surengti seimą ne juokai,
Įtikti vyčių publikai.

Už tai dėkingi esam mes,
Ir linkim jiems geros sėkmės,
Palikit ir toliau tvirti, 
Ir būsit mūsų pagirti.
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STASYS RUDYS-SR.
4409 SO. FAIRFIELD 
CHICAGO 32, ILL.

Mr. and Mrs. Andrew Yuknis of Evergreen, 
111., co-chairman of the Ad Book. Both 
Andrew and Dolores Yuknis-nee Lazutka 
have held office as district president and 
financial secretary of Council 112, respect
ively. They are active members in the dis
trict and are bringing up a prospective K. of 
L’er Thomas Michael for 1965.

Rochester, N. Y.
COUNCIL 93

Šių metų Vyčių Seime Rochesterio 
Vyčių kuopų atstovavo valdybos 
pirmininkas B. Strikas, kuopos 
sekretorė E. Kazlauskaitė ir Alfreda 
Rimkutė.

Šiais metais rugsėjo mėn. 3 d. Ro- 
chesterio vyčiai suruošė paskutinį 
pikniką-gegužinę šią vasarą parapi
jos salėje ir aplink salę. Buvo atsi
lankę daug svečių ir gauta nemažai 
pelno.

Rugsėjo 15 d. visai nelauktai mi
rė Rochesterio lietuvis Kazimieras 
Pauža. Mieliems vyčiams Richardui 
ir Virginijai Paužams reiškiame gi
lią užuojautą.

Atvėsus orui ir pailgėjus vaka
rams vyčių kuopa numačiusi suruoš
ti sekmadieniais šokių vakarų ir Ka
lėdoms suruošti vakarą su vaidini
mu.

Nesusiradę Rochesteryje tinkamai 
apmokamų darbų, iš Rochesterio iš
sikėlė gyventi kitur sekantieji kuo
pos nariai vyčiai:

E. Paužuolienė, V. M. Grėbliūnai — 
į Chicago, M. Sodonis, A. V. Lelevi- 
čiai, J. Degutis, J. Rauličkis — į 
Detroitą, V. Burneikytė — į Brook- 
lyną. Visi jie neperseniai kaip trem
tiniai atvykę iš Vokietijos, čia uoliai 
prisidėjo prie vyčių darbo. Dėkojame, 
mieli broliai ir sesės, už nuveiktą 
darbą Rochesteryje ir linkime pasi
sekimo lietuviškam kultūriniame vy
čių darbe kitose kuopose.

Br. Krakauskas
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Philadelphia, Pa.
COUNCIL 3

—• A surprise farewell party was 
held in our parish hall on August 23 
for our President Joseph Yanulai- 
tis, who entered the service and is 
presently stationed at Camp Atter
bury, Indiana. We regret seeing Cpl. 
Yanulaitis leave because he’s been 
a good president, not only for his 
unmeasured work and activity which 
untiring interest and love for Vyčiai 
undying interest and love for Vyčiai 
and Lithuanian culture which he 
greatly possesses. Joe, we sincerely 
thank you for the many things 
which will be well-remembered. Our 
spiritual advisor presented him with 
a St. Christopher medal for safe
journey. Rev. Valančiūnas, Rev. 
Raila, Vytautas Volertas, speakers, 
priests and Vyčiai were among those 
who attended.

— Good luck to Alice žemaitaitis 
and assistants who are preparing a 
Council bulletin.

— Ed Wallowitch has recently 
received two scholarships for pho
tography study — University of Ca
lifornia and University of Connecti
cut.

—- Al Vaitkus is attending the 
Drexel Institute for Engineering.

— Welcome to our newest mem
bers, Bronius Bernotas and Justin 
Matjošaitis.

— Please be advised that Algis 
Chesonis is not in Korea — but in 
Georgia. Alis Benashunas is the one 
in Korea. Sorry for the misinforma
tion. Algis Vaičiūnas has been trans
ferred from Texas to Florida. Valen
tino Raubertas is in Camp Atterbury 
with our president.

— Chicago was enjoyed so much 
(both sessions at night-work) that 
Mary Grebloski and Heddy Sarce- 

wicz flew back just to get ready for 
the next one.

— Frances Majaikas’ brother Do
nald is in Korea.

— George Dvareckas and Dr. Joe 
Kananavičius participated in the pro
gram held at the Lithuanian Music 
Hall on September 10 in celebrating 
Lithuanian National Holiday. Lucy 
Eitminavičius also donated some 
assistance.

— Happy birthday to the follow
ing Vyčiai—Valentino Krysevičius— 
October 22; Sigmund Gruneckas—No
vember 8; Helen Shields—Novem
ber 21. “Stacy”

Lawrence, Mass, council 78
The K. of L. bowling teams have 

been reorganized. They meet every 
Thursday evening at 7:30 at the Rec. 
Why not come down and get in shape 
for the New Bingland Roll-off. At 
last I found out how Pauline Rimas 
always gets a high score. When she 
goes up to bowl she smiles and winks 
at the pin boy and he in turn non
chalantly knocks down a few pins.

Phil Bingales and Arthur Fyfe, 
two of our best bowlers and baseball 
players will soon leave to join the 
armed forces. We wish Phil and Ar
thur the best of luck. Anthony Pad- 
vaiskas, member, has also joined the 
service.

Better late than never birthday 
congratulations to Father Peter Sha- 
kalis, Anne Svenchonis, June Steven
son, Pauline Rimas, Shirley Laycock 
and Dot Gulezian.

Two newmembers for our council. 
are Joe Shay and Jack Carney. We 
wish them a most hearty welcome.

Hurrah! The girls finally learned 
how to do the Chelsea. Aftex* hours 
of practice they finally got the 
bounce that goes with the hop. 
Thanks goes to Ellen Lukus for tea
ching them. Little Lulu
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